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Русия никога
няма първа
да започне

война

Ìîñêâà è Áóäàïåùà äåìîíñòðèðàò
ïîëèòèêà íà çäðàâèÿ ðàçóì
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В Самара невронна
мрежа ще спасява хора

Топ-5 на най-мощното
руско въоръжение



Американците не са
готови да воюват

Санкциите срещу Русия
и която и да било друга
страна, са неприемливи.
Те не достигат целите си
и имат обратен ефект. То-
ва заяви унгарският пре-
миер Виктор Орбан на
съвместна пресконферен-
ция с Владимир Путин по
време на посещението си
в Москва тази седмица.

"Руската икономика мно-
го добре издържа тежест-
та на санкциите, на които
бе подложена. Фактите
сочат, че руската иконо-
мика е много по-силна от
онова, което на Запад го-
ворят", каза унгарският
премиер. С конкретни
цифри той показа, че от
санкциите Унгария е пост-
радала много повече, от-
колкото Русия. Унгария за-
губи огромна част от па-

В края на седмицата на площад "1905 година" в Екатеринбург се проведе ежегодният фестивал "Леден щурм-2022", организиран
от Младежкия клуб на Руското географско дружество "Уралски следотърсач". Тема на фестивала бяха руските приказки.
Победител в международния конкурс "Ледени графити-2022" стана отборът на чуждестранните студенти в Уралския държавен
педагогически институт. Участващите в конкурса - 48  художници от Русия и 29 от Еквадор, Габон, България, Китай, Намибия,
Египет, Мароко, Камерун, Чад, Монголия, Кот-д'Ивоар, Казахстан и Таджикистан, украсиха  ледената ограда на градчето с
образите на Руслан и Людмила, Медената питка, Кошчей Безсмъртни и други приказни герои. На площада се състоя и
съревнованието "Леден щурм" - покоряване на ледени стени на скорост. В тях участваха 58 спортисти и 200 любители.
Фестивалът завърши със състезание по мас-рестлинг /дърпане на пръчка/.

зарите си, а Русия изгради
успешни собствени произ-
водства в различни сфери.
"В крайна сметка се оказ-
ва, че политиката на санк-
ции има противоположно на
поставените й цели дейст-
вие. Санкциите са средст-
во, което поначало е обре-
чено на провал", отбеляза
Орбан.
Разговорите между два-

мата лидери продължиха
пет часа и бяха посветени
изключително на прагма-
тични теми - взаимоизгод-
ното сътрудничество в
сферата на енергетиката и
в много други отрасли.
Подготвена бе базата за
подписване на дългосрочен
договор за допълнителни
обеми газ. Благодарение
на своята политика, осно-
вана на здравия разум,

Орбан може да се похва-
ли, че днес в момент на
тежка енергийна криза ун-
гарците купуват газ 3-4 пъ-
ти по евтино от останали-
те европейци и не попадат
сред онези 34 милиона
граждани на ЕС, които не
могат да си позволят да
отопляват домовете си.
Посещението на Орбан в

Москва предизвика силно
раздразнение сред брюк-
селското началство - то не
съвпада с голямата обща
цел на Запада Москва да
бъде изолирана и нейният
лидер - демонизиран. Ун-
гарският премиер бе наре-
чен "малък европейски Пу-
тин", за пореден път бе "ра-
зобличен" като фашист, на-
ционалист и хомофоб. Той
обаче вече е свикнал с ети-
кетите, които му лепят и

следва поетия път. Не об-
ръща внимание и на посто-
янните закани за наказания
- беше заплашен дори с из-
гонване на страната му от
ЕС.
За всички е ясно, че то-

ва са крясъци от безсилие.
На такава стъпка в Брюк-
сел никой няма да се ре-
ши, защото се страхуват от
верижна реакция, а е не-
обходимо да демонстрират
монолитно единство.
Това е част от характе-

ристиката, която унгарски-
ят външен министър Петер
Сиярто даде на съвремен-
на Европа.

"Това е ужасно лицеме-
рие, тъй като се получа-
ва, че големите и силни
страни си позволяват да
говорят едно, а да правят
друго.                На стр. 2

Путин предупреди САЩ и НАТО да не си играят с огъня

Институту славяноведения
75 лет                       Стр. 5

Насилие не имеет
национальности             Стр. 6

Имя его
вписано
навеки в
историю
Болгарии
Стр. 8

"Моя страна -
Россия"
Стр. 9

Мишустин поздравил Патриарха
с годовщиной интронизации

Стр. 12

Интервю на
посланика на РФ
Е. Митрофанова
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"Ñèíõóà" ïóáëèêóâà ñòàòèÿ íà ðóñêèÿ ïðåçèäåíò

Реакцията на искането на
Русия САЩ да изпълняват
добросъвестно договоре-
ностите за неделимост на
сигурността е негативна, за-
яви руският министър на
външните работи Сергей
Лавров след телефонния
разговор с държавния сек-
ретар на САЩ Антъни Блин-
кен във вторник.
Според ръководителя на

руското външнополитичес-
ко ведомство полученият
през миналата седмица от-
говор на САЩ на предло-

Çàñåäàíèåòî íà Ñúâåòà çà ñèãóðíîñò
çà Óêðàéíà å ïðîâîêàöèÿ

Øîëö ïëàíèðà äà ñå ñðåùíå ñ Âëàäèìèð Ïóòèí

В навечерието на визита-
та на Путин в Китай инфор-
мационната агенция "Синхуа"
публикува статия на руския
президент Владимир Путин,
посветена на руско-китайс-

Очаква се след преговорите
лидерите на Русия и Китай да
приемат съвместна декларация
за международните отношения

ките отношения. На руски
език материалът беше пуб-
ликуван в четвъртък на сай-
та на Кремъл.
Статията "Русия и Китай:

стратегическо партньорст-

во, ориентирано към бъде-
щето" излезе в навечерие-
то на визитата на руския ли-
дер в Пекин, където в пе-
тък той ще се срещне с
председателя на КНР Си
Дзинпин и ще присъства на
откриването на Зимните
олимпийски игри.
Освен това сайтът на

Кремъл е публикувал интер-
вю на Путин за Медиакор-
порацията на Китай, в кое-
то руският държавен глава

отговаря на въпроси, зася-
гащи руско-китайските отно-
шения и предстоящата
Олимпиада.
По-рано пред журналис-

ти помощникът на Путин
Юрий Ушаков заяви, че
след преговорите между ли-
дерите на двете страни в
Пекин е планирана съвмес-
тна декларация за между-
народните отношения, нав-
лизащи в нова епоха, и за
глобалното устойчиво раз-

витие. Според представите-
ля на Кремъл в този доку-
мент ще бъдат отразени
възгледите на Русия и Ки-
тай за важните световни
проблеми, сред които и въп-
росът за сигурността.
След преговорите е пла-

ниран обяд на двамата дър-
жавни глави във формат тет
а тет, а в петък вечерта рус-
кият лидер ще участва в це-
ремонията за откриване на
Зимната олимпиада.

ÄÍÐ: Êèåâ âå÷å èçïîëçâà çàïàäíè îðúæèÿ â Äîíáàñ

ÑÀÙ ïîäãîòâÿò âîéñêè çà ïðåâçåìàíå íà Êðèì

Çàïàäúò èãíîðèðà êëþ÷îâèÿ ïðèíöèï çà íåäåëèìîñò íà ñèãóðíîñòòà
женията на Русия за гаран-
циите за сигурност е пока-
зал, че американците пред-
почитат да се концентри-
рат върху обсъждането на
по своему важни, но вто-
ростепенни въпроси. В съ-
щото време Западът се
стреми да изпрати в пъл-
на забрава ключовия прин-
цип за неделимост на си-
гурността. "Те буквално из-
веждат начело принципа за
свобода на избор на съю-
зи, напълно игнорирайки
условието, съгласувано на

най-високо равнище, за не-
допустимост да се накър-
нява сигурността на други
държави - пояснява Лав-
ров. - И за да не стане то-
ва, когато получихме реак-
цията на Вашингтон на на-
шите предложения, аз опи-
сах подробно това в отдел-
но послание и го изпратих
на всички министри на вън-
шните работи на страните
от Организацията за сигур-
ност и сътрудничество в
Европа и редица други дър-
жави, за да се запознаят

с нашата позиция."
Първият руски дипломат

заявява, че Москва е разт-
ревожена и от факта, че и
други страни от НАТО, нап-
ример Франция, настояват
за гарантиране на сигур-
ността върху основата на
документи, които са пред-
шествали приемането на
хартата от Истанбул и дек-
ларацията от Астана, и ци-
тират документ от париж-
ката среща на ОССЕ от
1990 г., в който няма изис-
кването да не се укрепва

собствената сигурност за
сметка на сигурността на
други /неделимост на си-
гурността-бел.ред./.
Лавров подчертава, че Ру-

сия настоява за честен раз-
говор с НАТО и ще иска
обяснения защо Западът не
иска да изпълнява своите
задължения. Според него
държавният секретар на
САЩ се е съгласил, че по
въпроса за неделимостта на
сигурността има предмет за
по-нататъшен разговор с
Москва.

Германският канцлер
Олаф Шолц заяви, че има
планирана среща в Москва
с руския президент Влади-
мир Путин, предаде ТАСС.

"Скоро ще говоря с Путин
в Москва по темите, които
е необходимо да бъдат об-
съдени. Тази среща е пла-
нирана и ще се състои в
най-близко време", отбеля-
за Шолц в сряда вечерта в
интервю за телевизионния
канал ZDF. Той обаче не
уточни конкретната дата на
посещението си в Москва.
Шолц подчерта, че актив-

но си сътрудничи със съ-
юзниците и партньорите в
Европейския съюз по въп-
роса за Украйна.

"Вече почти нищо не ни

интересува.  Разбира се, го-
ворих и с президента на Ру-
сия и ние внимателно под-
готвяме всичко, което е не-
обходимо сега", каза ръко-
водителят на германското
правителство, като припом-
ни, че скоро ще отиде в
САЩ.
Според информацията на

германското правителство от
момента, в който Шолц е
встъпил в длъжност на канц-
лер (8 декември 2021), той е
провел само един телефонен
разговор с президента на
Руската федерация - на 21
декември 2021 г. По данни
на германския кабинет два-
мата са обсъдили засилва-
нето на военното присъствие
на Русия край Украйна. Шолц

изразил загриженост за си-
туацията и посочил спешна-
та нужда от деескалация.
На 7 февруари германски-

ят канцлер Олаф Шолц ще се
срещне с президента на САЩ
Джо Байдън във Вашингтон.
В изявлението на Белия дом
се казва, че "лидерите ще об-
съдят общия ангажимент към
дипломация и съвместни уси-
лия за възпиране на по-ната-
тъшна руска агресия срещу
Украйна". Страните ще засег-
нат и борбата с пандемията
от коронавирус, проблемите
с промените в климата, на-
сърчаването на икономичес-
кото развитие и укрепването
на международната сигурност,
базирана на демократични
ценности.

Украйна вече използва
западно оръжие в Донбас,
заяви за РИА "Новости" На-
талия Никонорова, ръково-
дител на Министерството на
външните работи на самоп-
ровъзгласилата се Донецка
народна република, пълно-
мощен представител в кон-
тактната група за уреждане
на конфликта.

"Съвсем наскоро имаше
първа проява на подобно
настървяване от страна на
НАТО.  По-специално в Еле-
новка: електрическа подс-
танция беше обстреляна с
боеприпаси с 60 мм кали-
бър - това е натовски фор-
мат. Преди това Украйна не

е използвала този калибър",
уточни тя.
По думите й Киев изпра-

ща все повече оръжия, по-
лучени от Запада към лини-
ята на съприкосновение и
това довежда до нови обст-
рели. Според Никонорова
Западът вдъхновява украин-
ската страна за агресия.

"Сега Украйна се пълни с
оръжия, инструктори, воен-
ни, които определено няма
да се разтворят просто та-
ка във въздуха", поясни ми-
нистърът.  Тя призова стра-
ните, които са гаранти в
Минските споразумения, да
прекратят доставките и да
принудят Украйна да спаз-

ва споразуменията.
От 2014 година страните

от НАТО, водени от САЩ,
снабдяват Украйна с оръжия
и обучават украинските во-
енни, което пряко нарушава
Минските споразумения и се
отразява негативно на уреж-
дането на конфликта в Дон-
бас.  Освен САЩ в достав-
ките за милиарди щатски до-
лари участват също така Ве-
ликобритания , Канада ,
Франция, Полша, Турция,
Литва, Чехия, България, Ру-
мъния и Естония. Освен то-
ва Киев и Лондон планират
съвместно строителство на
военни кораби, както и две
бази за украинския флот.

За това съобщава китайс-
кото издание NetEase, цити-
рано от "ПолитРоссия". Спо-
ред китайската медия САЩ
са готови да изпратят свои
войски, за да помогнат на
Украйна да превземе Крим.
Както отбелязва NetEase
президентът на Русия Путин
за първи път от декември
миналата година е излязъл
с официално заявление за
ситуацията в Украйна и по

повод преговорите с НАТО
за европейската сигурност.
Руският лидер отбелязва, че
Западът е игнорирал загри-
жеността на РФ и продъл-
жава да планира приемане-
то на Киев в алианса.

"НАТО се промъкна до са-
мите граници на Русия. Ако
Украйна влезе в блока, на
нейна територия скоро ще
се появят ракети, които за
броени минути могат да по-

разят Москва", се казва в
статията. "Веднага щом Ук-
райна поиска да започне во-
енна операция срещу Крим,
САЩ ще изпратят натовски
войски за борба с Русия",
пише китайското издание.
Според NetEase именно САЩ
сега провокират голяма вой-
на с Русия. Ако всичко тръг-
не според плана на Вашинг-
тон, на планетата ще се раз-
рази трета световна война.

Организираното по иници-
атива на САЩ заседание на
Съвета за сигурност на ООН
за Украйна е провокация,
равнозначна на призив за
война, заяви във вторник
постоянният представител на
Руската федерация при Све-
товната организация Васи-
лий Небензя на пресконфе-
ренция, посветена на нача-
лото на руското председа-
телство на Съвета за сигур-
ност.
Той отбеляза също така, че

за САЩ Украйна се е пре-
върнала в геополитическа
карта в отношенията с Русия
и има усещането, че Вашинг-
тон не е заинтересуван от
разрешаването на кризата.

"Защо не можем да се до-
говорим за Украйна? Защото
Украйна стана геополитичес-
ка карта в нашите отноше-
ния както със САЩ, така и с
някои други западни страни
- каза той. - Имаме усеща-
нето, че САЩ не са заинте-
ресувани от разрешаването
на тази криза. Срещата, ко-
ято организираха САЩ, на-
чинът по който в понеделник
те поднесоха ситуацията, бе-
ше равнозначен на призив за
война. Това, разбира се, бе-

ше провокация."
Небензя подчерта, че ако

САЩ наистина искат урегу-
лирането на украинската кри-
за, би следвало да работят
по-искрено, да поощряват, а
дори и да заставят Киев да
изпълнява Минските спора-
зумения, под които са се под-
писали. Той напомни, че на
заседанието на Съвета за си-
гурност на ООН за Украйна
в понеделник постоянният
представител на САЩ Линда
Томас-Гринфилд не е споме-
нала и дума за Минските спо-
разумения, което е много по-
казателно.
Небензя посочи, че сегаш-

ното състояние на отношени-
ята между Вашингтон и Мос-
ква не е руски избор. "Бих-
ме искали да сътрудничим
със САЩ по много по-широк
кръг въпроси, но решихме да
съкратим това взаимодейст-
вие само до области, където
имаме или общи интереси,
или САЩ имат собствени ин-
тереси", каза той.
Дипломатът изрази също

така надежда, че ситуацията
около Украйна няма да пом-
рачи председателството на
Русия на Съвета за сигурност
на ООН.

От стр. 1

Малките страни нямат та-
зи възможност", заяви той.
Съвместната пресконфе-

ренция на Путин и Орбан
стана повод руският пре-
зидент за първи път пуб-
лично да оцени отговора на
Вашингтон  на  руските
предложения за изгражда-
не на нова здрава система
за международна сигур-
ност. Стана ясно, че Русия
не приема изразените от
САЩ и НАТО позиции, тъй
като те отхвърлят основ-
ните руски предложения -
прекратяване разширява-
нето на НАТО на Изток и
оттеглянето на военната ин-
фраструктура на алианса,
разположена сега край

руските граници.
Путин подчерта, че на За-

пад трябва да се смирят с
факта, че Крим е неделима
от Русия територия. Иначе
ще стане още по-лошо. Рус-
кият лидер изтъкна опас-
ността, която носи милита-
ризирането на Украйна, как-
то и отговорността на За-
пада за всичко, което мо-
же да последва от превръ-
щането на тази бивша съ-
ветска република в поли-
гон срещу Русия. Това мо-
же да доведе до война с
НАТО, предупреди руският
лидер. И във Вашингтон, и
в Брюксел са наясно, че не
са готови за подобно раз-
витие на събитията.

/"Русия днес"/
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- Да започнем с може би
най-важния въпрос, кой-
то вълнува всички - ще
има ли военна операция?
Ще има ли война през
февруари?

- Както разбирам, преки-
ят ви въпрос е свързан с
истерията, която се нагне-
тява в медиите, особено в
западноевропейските и аме-
риканските, затова, че Ру-
сия събрала сили и по тай-
ни пътеки се промъква към
Украйна, че вече сме пред
Харков. Харков е украинс-
ки град.
Вижте, украинският пре-

зидент вече каза, че не виж-
да никаква заплаха. Секре-
тарят на Съвета за сигур-
ност на Украйна смята, че
няма опасност, но въпреки
това САЩ и Англия преди
всичко, НАТО, разбира се,
усилено въоръжават Украй-
на, предават й смъртонос-
но оръжие - нещо, което е
изключително небезопасно
за в бъдеще, защото това
оръжие, може да сте сигур-
ни, ще се разпространи в
различни посоки. В тази си-
туация е ясно, че някой се
опитва да провокира, ако не
война, то някакви военни
действия, след които може
да има, както казват, много
сериозни санкции. Заради
това искам да ви отговоря
също така откровено, пря-
ко, както ме попитахте - Ру-
сия смята за неприемлива
дори мисълта за война с Ук-
райна.
Бих искала да обясня на

гражданите на България, че
не става въпрос изобщо за
Украйна. Става въпрос за
построяването на европей-
ска система за сигурност.
Украйна се използва като
предлог за напрягане на об-
становката и ако разгледа-
те историята - и вие, и ев-
ропейците чудесно знаете,
че Украйна и Грузия бяха
червена линия за Руската
федерация, след което пос-
ледва този отговор.

- Все пак, има ли обсто-
ятелства, при които вие
бихте навлезли на терито-
рията на Украйна? Споме-
нахте, че там се струпва
оръжие, което не е безо-
пасно. Може ли по някак-
ва причина, свързана с
това въоръжаване отвън,
вие да оправдаете дейст-
вия на територията на Ук-
райна, навътре?

- Важно е да се постави
основният въпрос - за как-
во ни е на нас Украйна? За-
що ни да започваме война
срещу Украйна? Какъв е
смисълът? Какви задачи ще
решим с тази война? Никак-
ви задачи не решаваме. Ук-
райна е наш съсед и ние
трябва да живеем мирно с
нея.
Какво може да стане спо-

ред мен днес? Може да ста-
не някаква провокация по
отношение на Донецка и Лу-
ганска република. Сега се
трупа оръжие в Украйна, се-

Ðóñèÿ íèêîãà íÿìà ïúðâà äà çàïî÷íå âîéíà
Прочетете стихотворението на Евтушенко "Искат ли руснаците война?",
посъветва българите извънредният и пълномощен посланик на РФ у
нас Н. Пр. Елеонора Митрофанова в интервю за "Нова телевизия"

га в Държавната дума се
разглежда въпросът как да
се доставя оръжие, да се
подкрепят Донецка и Луган-
ска република, за да не ос-
танат без оръжие, но засе-
га не става изобщо въпрос
за това Русия да нахлуе в
това пространство.

- Защо е нужна тази под-
крепа в Донецк и в Лу-
ганск?

- На тях им трябва това
оръжие, за да защитят на-
рода си. Аз досега не мога
да разбера как Украйна мо-
же да воюва с най-промиш-
лено развития район в стра-
ната. Въпреки че имаше
споразумение за прекратя-
ване на огъня и след ско-
рошната среща в "норманд-
ски формат" ставаше въп-
рос за спиране на огъня, къ-
де е това спиране на огъ-
ня? Просто медиите не от-
разяват онова, което става
там.

- Говорите за медийна
истерия около Украйна.
Питате и за какво ни е

война с Украйна. В също-
то време обаче Русия има
между 120 и 130, ако не и
повече, хиляди войници
по границата с Украйна,
прави учения в Крим,
предстои и много мащаб-
но учение в Беларус. Мо-
же ли всички тези факти
да имат друго обяснение
освен подготовка за няка-
къв тип военни действия?
Може би не пълномащаб-
на война, може би локал-
но нахлуване към Донецк
и Луганск? Може ли да
има друго обяснение?

- Разбира се, несъмнено.
Ние провеждаме учения, за-
щото се страхуваме от про-
вокации, провокации от
страна на Украйна. САЩ и
НАТО подстрекават Ук-
райна да воюва срещу До-

света това не е ли терито-
рия на Украйна?

- И за нас това е терито-
рия на Украйна.

- Няма да поискате приз-
наване?

- Такива обсъждания се
предлагат от наши депута-
ти, но ми се струва, че този
вариант засега сигурно е на
последно място.

- Не гледате сериозно на
това искане в руската Ду-
ма?

- Ако говорите за приема-
не - не, това не се разглеж-
да сега сериозно. Това спо-
койно можеше да се напра-
ви и когато беше решен въп-
росът с Крим, но Русия не
го направи, тъй като това е
територия на Украйна и ние
смятаме, че това е терито-
рия на Украйна.

- Може ли пак да уточ-
ним какво си представяте
под възможна провока-
ция?

- Възможните провокации
- това са пълномащабни
действия срещу Донбас от

страна на Украйна. За как-
во се доставя там смърто-
носно оръжие? Какво ще
правят там? Ще се стрелят
един друг ли? Затова смя-
там това за провокация -
нищо повече. Там има гру-
пи, особено в националис-
тическата, западна част от
Украйна, които не се под-
чиняват особено на прави-
телството. В това виждам
сериозна опасност. Единс-
твеният начин да се реши
въпросът в Украйна са Мин-
ските споразумения. В то-
зи контекст би било пра-
вилно САЩ и съюзниците
им да окажат натиск върху
Украйна, за да се спазват
Минските споразумения,
които определят статута на
тези републики.

- Възможен ли е такъв

тип дипломатически обрат,
който на практика да пре-
установи напрежението
при положение, че Русия
настоява НАТО да се при-
бере до границите и влия-
нието си преди 1997 г.
НАТО отхвърля такава
възможност и някак си въ-
оръжаването продължава
и от двете страни, струп-
ването на оръжия и вой-
ници. Тогава възможен ли
е дипломатически ход,
който да сложи край на
напрежението?

- Преди да отговоря на то-
зи въпрос може би ще се
върна към източниците на
днешната криза, за която
предупреждавахме още в
средата на 90-те години.
Много ясно за това говори
архитектът на "студената
война" Джордж Кенан, кой-
то нарече разширяването
на НАТО на изток "трагич-
на грешка, която може да
завърши с военно противо-
поставяне". Ще напомня, че
през 1994 г. беше прието
решение за приемането в
НАТО на бившите съветски
републики и страните от
бившия Варшавски договор.
Още тогава президентът Бил
Клинтън - на срещата на
НАТО през 1994 г., каза, че
такова решение може да се
превърне в сбъднато про-
рочество. Той се радваше
по времето, когато негови-
те експерти и опитни воен-
ни казваха, че това е съд-
боносно решение от стра-
на на НАТО през последни-
те години.
След 2000-та година ние

ясно определихме предели-
те на разширяване на
НАТО. Казахме, че Украйна,
Грузия - това е границата.
НАТО оттогава се придвижи
с хиляди километри, като
разположи военни бази,
контингент, стратегическо
оръжие на териториите
близки до нашата държава.
При това игнорираха поли-
тическите задължения, ко-
ито бяха подписани в рам-
ките на Истанбулската хар-
та от през 1999 и Астанинс-
ката декларация от 2010 г.
за неразделимост и сигур-
ност, и за разширяване на
опасността на едни страни
за сметка на други. Затова
всичко това ще бъде сло-
жено на масата на прегово-
рите.
Сега се планира посеще-

ние на министрите на отб-
раната и на външните ра-
боти на Великобритания в
Русия, предстои в близко
време нова среща с Блин-
кен и смятам, че ще прего-
варят по въпросите, за ко-
ито Западът е готов да пре-
говаря, но тези принципни
неща ще продължават да ле-
жат на масата на прегово-
рите.

-  Вярвате в дипломати-
ческо решение на криза-
та?

- Да, единствено в това е
решението.         На стр. 4

Евгений Евтушенко

ХОТЯТ ЛИ РУССКИЕ
ВОЙНЫ?

Спросите вы у тишины
над ширью пашен и полей
и у берез и тополей.
Спросите вы у тех солдат,

что под березами лежат,

и пусть вам скажут их сыны,

хотят ли русские войны.

Не только за свою страну
солдаты гибли в ту войну,
а чтобы люди всей земли
спокойно видеть сны могли.
Под шелест листьев и афиш
ты спишь, Нью-Йорк,

ты спишь, Париж.

Пусть вам ответят
ваши сны,

хотят ли русские войны.

Да, мы умеем воевать,
но не хотим, чтобы опять
солдаты падали в бою
на землю грустную свою.

Спросите вы у матерей,
спросите у жены моей,
и вы тогда понять должны,

хотят ли русские войны.

                 1961 г.

нецката и Луганската репуб-
лики и срещу Русия. Затова
Русия никога не е била про-
тив членството на Украйна
в Европейския съюз, но ви-
наги е била против влиза-
нето на Украйна в НАТО и
нещо повече - въоръжава-
нето на Украйна. Нещо по-
вече - ние сме срещу член-
ството на Украйна във
враждебен на Русия блок.
Затова това е една демон-
страция на сила, за да се
успокоят онези, които би-
ха искали да провокират
нещо в Украйна.

- Какво ще стане, ако
Украйна стане член на
НАТО въпреки всичко и
въпреки вашата съпроти-
ва? Защото и Донецката,
и Луганската републики
са републики за вас, но за

Посланик Митрофанова в студиото на "Нова телевизия", 1 февруари 2022 г.
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- В България се прие из-
ключително остро, от част
от нашето общество, това
искане на Москва НАТО да
излезе от България и Ру-
мъния. Ние сме суверенна
държава, реагираха и на-
шите власти, и сме напра-
вили отдавна своя избор.
Приемате ли отказа да се
съобразим с това, който е
логичен - ще признаете,
завражески ход на Бълга-
рия, това, че България
е пълноправен член на
НАТО и дори ще формира-
ме батальон с ефект и
функции?

- Аз искам да поясня как-
во означава това връщане
към границите от 1997 г. Не
става въпрос страните, ко-
ито са влезли в НАТО след
97-ма година да излязат от
НАТО. Става дума за извеж-
дането на военните контин-
генти, бази и стратегичес-
ките оръжия на територия-
та, ограничена от 97-ма го-
дина. Не става въпрос за
България изобщо, защото
сега няма нито бази, нито
стратегически настъпателни
оръжия.
Румъния донякъде е за-

сегната от това несъмнено.
Става въпрос единствено
за това, а не България да
напусне НАТО или Румъния
да напусне НАТО. Разбира
се, това е ваше суверенно
право и това право, между
другото, е записано в хар-
тата - всяка страна има
право да избира алианса за
гарантиране на безопас-
ността й.

- А става ли въпрос за
това в България да няма
сили на НАТО? Да няма
американски войници нап-
ример, да няма френски
войници? Ставаше ли ду-
ма за това?

- Вижте, до такива детай-
ли никой, разбира се, не е
обсъждал въпроса. Става
дума за принципно отноше-
ние, за постоянно разпола-
гане на определен военен
контингент на стратегичес-
ки оръжия и на бази. Нищо
такова не присъства в Бъл-
гария. Искам да подчертая,
че вашето правителство
много правилно, според мен,
не се изказва особено ряз-
ко по този повод и не се
опитва да играе на тези иг-
ри. Това не е игра на Бълга-
рия. това не ви е необходи-
мо изобщо.

- Една от парламентар-
ните групи - "Възражда-
не", нейн представител,
зам.-председател на пар-
ламента, посочи, че при
конфликт между вас и Ук-
райна 4 бази на територи-
ята на България биха би-
ли мишени, плюс команд-
ване във Варна. Това спе-
кулация ли е?

- Всякакви военни бази,
които заплашват нашата
стратегическа сигурност,
вече са мишени. Затова ра-
ботата не е във войната. То-
ва по принцип са мишени-
те. Цялото това въоръже-
ние се насочва един срещу
друг. Нали си представяте
за какво говорим - че Ев-
ропа търси война в най-бо-

гатия, най-спокойния реги-
он. Аз не мога да повярвам
в такова нещо, когато чу-
вам тази войнствена рето-
рика от страна на благопо-
лучно живеещи страни в
Европа. Омръзна ли им да
живеят спокойно? За как-
во им е война? Трябва да
се стигне до някакви дого-
ворености.

- При какви обстоятелс-
тва България би се пре-
върнала в мишена за рус-
кото военно командване?

- Ако в България бъдат
разположени военни бази,
ако бъдат разположени
стратегически оръжия, на-
сочени срещу Русия.

- Такива няма. Тоест, за-
що сме мишена след като
няма?

- Не, вие не сте мишена.
Именно това казвам - не сте
мишена и правилно прави-

телството ви поддържа, та-
ка да се каже, не се изказ-
ва особено рязко по този
повод.

- Да видим дали бихме
могли да бъдем икономи-
ческа мишена в случай, че
напрежението се засили, в
случай, че се стигне до но-
ви санкции срещу Русия.
Възможно ли е Русия да
остави Европа и България
без газ?

- Какви въпроси ми зада-
вате само. Какво би стана-
ло ако се случи нещо?

- Това е един от големи-
те страхове у нас. Случва-
ло се е в годините назад.
Били сме на студено през
зимата.

- Аз смятам, че България
това изобщо не я засяга,
защото първо, Русия вина-
ги, дори и в най-трудни
времена, ако си спомняте
-  за Съветския съюз - сан-
кции имаше, заплахи и т.
н., но Русия винаги е била
един сигурен външнотър-
говски доставчик. Второ,
ако говорим като цяло за

проблема, преди всичко
трябва да си спомним за
"Северен поток-2", който
непрекъснато се опитват да
спрат. Като не пуска "Се-
верен поток-2" Европа са-
ма се наказва. За Русия то-
ва изобщо не е кризисно
положение, защото ще пре-
насочим нашите потоци на
Изток, там има огромни пот-
ребности, огромна нужда,
а за Европа това ще бъде
една голяма, реална зап-
лаха и завъртане на спи-
ралата на инфлацията, за-
щото втечненият газ е мно-
го по-скъп и както видях-
ме - американците не са
сигурни партньори при
доставките на втечнен газ.
В Азия ще го доставят спо-
койно, без да минават през
Европа и ще продават га-
за си. Така че трябва три
пъти да се помисли за то-

ва. Нека Европа да мисли.
- "Балкански поток",

"Турски поток", както и да
наричаме тази тръба, ко-
ято идва при нас - при как-
ви обстоятелства може да
бъде нарушено подаване-
то?

- Засега не виждам таки-
ва обстоятелства. Единст-
вено, ако започне пълнома-
щабна война и бъдат уни-
щожени всички елементи на
газовата инфраструктура.
До това едва ли ще се стиг-
не, няма смисъл да фанта-
зираме, дори да се допус-
ка такава мисъл в главите
ни.

- А при санкции срещу
Русия, сериозни санкции?
Знаете, че се обсъждат
различни варианти.

- Искам да ви кажа, че
разбира се, санкциите са
винаги нещо сериозно, не-
що неприятно, но санкции-
те, с които сега заплашва
Западът са такъв удар по
цялата световна икономика,
по финансовата система, че
всички ще бъдат в тежко по-

ложение. Мисля, че преди
да се въвеждат някакви сан-
кции, дори да се отваря ду-
ма за тях, 10 пъти трябва
да се помисли върху това и
да се обмисли това, за кое-
то говорим.

- Един въпрос, който е
свързан с преговори, ко-
ито предстоят между Бъл-
гария и "Газпром" - за
сключването на нов дого-
вор ,  старият изтича в
края на тази година. При
какви условия ще прего-
варяме с "Газпром" зави-
си ли от реакцията на
България в момента по
кризата с Украйна? Кол-
кото по-приятелски наст-
роена към Русия е Бълга-
рия, толкова по-благоп-
риятни икономически ус-
ловия ще имаме или е
спекулативно да се прави
такава връзка?

- Не бих отхвърлила из-
цяло едно такова разглеж-
дане на въпроса по проста-
та причина, че сега обста-
новката е толкова нажеже-
на. В друга ситуация бих ка-
зала: "Не, разбира се - то-
ва са независими стопанс-
ки компании", въпреки че
има и голямо държавно вли-
яние, а сега може би не мо-
га да кажа това съвсем
твърдо. Трябва да кажа, че
"Газпром" винаги се е отзо-
вавал на всякакви молби на
България - да се увеличат
доставките на газ - те се
увеличиха, при едни разум-
ни цени. Затова да се надя-
ваме, че няма да се стигне
дотам.

- Последен въпрос - той
е обобщаващ. дотолкова,
доколкото тук, в тази ост-
ра полемика, която се
предизвика у нас имаше
дори предложения вие да
бъдете отзована и изгоне-
на като дипломат. Чух то-
ва от наши събеседници.
Образът на Русия като аг-
ресор - как го приемате?

- Изобщо не го приемам,
защото ние все пак сме хо-
ра, които са понесли тази
страшна война, загубили
сме 27 милиона свои граж-
дани. Видяхме разрушава-
нето на нашата страна, ця-
лата ни страна. Аз съм ро-
дена в Сталинград след
войната. Помня как децата
си играеха в пясъка и там
имаше само гилзи, а бяха
минали повече от 10 годи-
ни от края на войната. За-
това в нашата страна към
това имаме едно специал-
но отношение. Ние никога
първи няма да започнем
никаква война, нито една
война.
А това да бъдат изгонени

дипломати - какъв въпрос
ще се реши с това? Ще на-
помня на всички, че има
една такава изключителна
песен - "Искат ли руснаци-
те война?" по стихотворе-
ние на Евгений Евтушенко.
Затова бих искала да пре-
поръчам на вашите зрите-
ли да прочетат още веднъж
това стихотворение, за да
разберат психологията на
руснаците.

- Сигурно често ви се
налага да отговаряте на
въпроси, свързани с това
системно обвинение към
Русия, че по различни ка-
нали, през хибридни ка-
нали, през политически
партии, през лобисти и
техните финансови инте-
реси на практика Русия
упражнява своето влия-
ние и реализира своите
цели и намерения в Бъл-
гария. Можете ли да ги
опровергаете и можете ли
с ръка на сърцето да ка-
жете, че вие не поддържа-
те в България отношения,
да речем, с някои полити-
чески партии, които отк-
рито демонстрират про-
руско и прокремълско по-
ведение?

- Бих казала следното -
аз съм посланик тук от поч-
ти година. През февруари
ще стане една година. Мо-
га да ви кажа, че на прак-
тика не съм се срещала с
вашите политически партии.
В България има едно влия-
ние - нашата взаимна ис-
тория. Това са главните ло-
бисти, това е главният ин-
флуенсър в нашите отноше-
ния, защото тази история не
може да бъде изхвърлена,
тя е навсякъде. 880 памет-
ника, 670 на Руско-турска-
та война, 170 - от периода
на Великата отечествена
война. И ми се струва, че
ние по някакъв начин, ако
не на генетично ниво, но
много дълбоко сме свърза-
ни. Дори при онези поня-
кога недружески постъпки,
които сме виждали - осо-
бено през последните годи-
ни. Никога в Русия нито един
човек не би казал, че Бъл-
гария е наш враг. Затова
смятам, че трябва да се
придържаме към тази мно-
го позитивна психологичес-
ка нагласа на българите
към руснаците и обратно.
А останалото се решава на
масата за преговори с ча-
ша добро вино.

На 16 март 2021 г. посланик Елеонора Митрофанова връчи акредитивните си писма на президента
на България Румен Радев. За тази почти една година тя успя да обиколи градове и села в цяла
България, да се срещне с хора с различни професии и възраст и лично да се убеди, че българите
тачат и обичат Русия
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ÑØÀ èíâåñòèðóåò â ÑÌÈ
"Пражский центр гражданского общес-

тва", получающий финансирование из
США в рамках закона "О противодейст-
вии противникам Америки посредством
санкций" (CAATSA), объявил о стажировке
в украинских медиа для журналистов,
редакторов и менеджеров СМИ из Вос-
точной Европы и Центральной Азии. Для
участия в мероприятии организаторы
приглашают граждан России, Белорус-
сии, Казахстана, Киргизии, Таджикиста-
на, Узбекистана, Туркменистана, Азер-
байджана, Армении, Молдавии и Грузии.

"Программа даёт уникальную возмож-
ность, приехав на Украину, поработать с
признанными лидерами национального
медиарынка, поучиться у них, а также
поделиться с ними своими знаниями и
опытом", - говорится на сайте центра.
Как утверждают организаторы, целью
программы является обмен опытом и на-
лаживание партнёрских связей: журна-
листам обещают дать возможность "по-
работать с признанными лидерами на-
ционального медиарынка", в том числе в
финансируемых Вашингтоном "Радио
Свобода Украина" и интернет-издании
"Украинская правда".
Организаторы также объяснили, поче-

му стажировка будет проходить именно
в медиаорганизациях на территории Ук-
раины. "Борьба с дезинформацией или
повышение медиаграмотности, работа с
нарушениями прав человека или осве-
щение жизни в оккупированном Крыму
или районах Донбасса - за последние
десять лет украинские СМИ столкнулись
с новыми драматическими вызовами", -
заявляют они.
По мнению экспертов, истинная цель

программы - научить иностранных жур-
налистов, в том числе российских, "пра-
вильно" освещать события, связанные с
Украиной, подавая их сугубо "через приз-
му западной пропаганды". По данным
СМИ, чешская НПО финансируется пра-
вительствами Чехии, США, Швеции, а так-
же Еврокомиссией и западной неком-
мерческой организацией Oak Foundation,
которая является партнёром фонда
Джорджа Сороса. Ведёт свою деятель-
ность в 12 странах Восточной Европы и
Центральной Азии. Ее деятельность хо-
рошо известна на постсоветском прост-
ранстве. Так, в 2018 году в Ереване спе-
циалисты центра организовали семинар
CampCamp, во время которого участни-
ков обучали продвижению протестных
настроений в массы. На семинаре о
своём опыте "революционной борьбы"
рассказывали в том числе участники
"майдана" в Киеве в конце 2013 - начале
2014 года.

Êîìó äàäóò àðêòè÷åñêèé ãåêòàð

"ßíäåêñ-ðîâåðû" ïîïàëè â ñíåæíûé ïëåí

Торжественное собрание
сотрудников Института сла-
вяноведения РАН, посвя-
щенное 75-летию Института,
сотоялось 1 февраля 2022
года в Красном зале Глав-
ного здания РАН.
Президент Владимир Пу-

тин поздравил участников
торжественных мероприя-
тий телеграммой, отметив
важность изучения культуры
славянского мира для пони-
мания процессов в Восточ-
ной Европе, на Балканах и
в других регионах мира.

"Важно, что сегодня вы
стремитесь сохранять задан-
ную высочайшую профес-
сиональную планку, реализу-
ете востребованные исследо-
вательские проекты. Ведь для
России изучение истории и
культуры славянского мира

имеет особое значение, в том
числе для укрепления связей
со славянскими государства-
ми, для понимания много-
гранных процессов, идущих в
Восточной Европе, на Балка-
нах, в других регионах пла-
неты", - говорится в телеграм-
ме, опубликованной во втор-
ник на сайте Кремля.
Глава государства отме-

тил вклад института в под-
готовку квалифицированных
специалистов, проведение
просветительской, эксперт-
ной деятельности и внима-
ние к вопросам консолида-
ции сообществ славистов
разных стран.

"Вы по праву гордитесь
именами своих предшест-
венников - выдающихся
ученых и исследователей, -
подчеркнул президент. - Ос-

нованные ими научные
школы, их фундаментальные
труды обогатили мировое гу-
манитарное знание, заложи-
ли традиции комплексного
изучения уникального насле-
дия славянских народов".
Институт славяноведения

Российской академии наук
(ИСл РАН), входящий в сос-
тав Отделения историко-фи-
лологических наук РАН, яв-
ляется единственным в Рос-
сии научным учреждением,
занимающимся комплекс-
ным изучением истории, ку-
льтуры, литературы и язы-
ков зарубежных славянских
народов. Институт продол-
жает традиции российско-
го славяноведения, история
которого насчитывает более
двух веков. В 1931-1934 гг.
в Ленинграде существовал

Институт славяноведения
АН СССР, директором ко-
торого был академик Н. С.
Державин. Институт был
воссоздан в Москве в кон-
це 1946 г. и начал работать
в январе 1947 г. В его соз-
дании непосредственное
участие принимали выдаю-
щиеся слависты. В разное

время в Институте работа-
ли выдающиеся ученые. В
настоящее время директо-
ром Института является
доктор исторических наук
К. В. Никифоров. На 1 ян-
варя 2022 года в Институте
работают 172 человека, в
том числе 161 научный сот-
рудник.

Все желающие граж-
дане РФ могут получить
земельный участок пло-
щадью в один гектар в
арктических регионах
страны с 1 февраля, пе-
редаёт ТАСС. Програм-
ма "Арктический гектар"
распространяется на Ар-
хангельскую и Мурман-
ские области, Республи-
ки Карелию и Коми, а
также на Ненецкий и
Ямало-Ненецкий авто-
номные округа.
В Министерстве раз-

вития Дальнего Востока
пояснили, что участники
программы могут пре-
тендовать на получение
субсидий. Предприятиям
малого бизнеса будут
предоставлять кредиты
на льготных условиях.
Заявки можно пода-

вать не только индивиду-
альные, но и коллектив-
ные. Кроме того, сущес-
твует возможность по-
дать заявки и россий-
ским соотечественникам,
участвующим в програм-
ме по добровольному пе-
реселению из-за рубе-
жа. Программа "Аркти-
ческий гектар" охватыва-
ет больше миллиона гек-
таров. Из них в Мурман-
ской области доступно
больше семисот тысяч, а
в Карелии - почти трис-
та сорок тысяч. Аркти-
ческие территории, на
которых можно выбрать
земельный участок, оп-
ределены с учётом нали-
чия инфраструктуры. При
этом учитывали интересы
коренных малочисленных
народностей, проживаю-

щих в Арктике.
Программа "Арктичес-

кий гектар" начала дей-
ствовать в России в ав-
густе прошлого года. С
начала августа гражда-
не страны могут бес-
платно получить земель-
ный участок в Арктике
размером до одного гек-
тара. Его можно будет

использовать как для
строительства жилого
дома, так и для занятий
сельским хозяйством. На
первом этапе в програм-
ме могли участвовать то-
лько местные жители, те-
перь к ним присоединят-
ся все граждане страны
и соотечественники из-за
рубежа.

30 января, во Всево-
ложском районе Ленин-
градской области, в Му-
рино, два робота-достав-
щика компании "Яндекс"
не справились с управ-
лением по заснеженным
тротуарам. На помощь им
пришли проходящие ми-
мо жители города, кото-
рые и спасли роверы из
зимнего плена. Судя по
кадрам с видео, опубли-
кованном в группе соци-
альной сети "ВКонтакте",
два робота-доставщика с
большим трудом пере-
двигали свои гусеницы по
снегу и местные решили
им помочь. При контакте
с человеком робот начал
предупреждающе пищать
и демонстрировать свое
явное нежелание воспри-
нимать помощь. "Колле-
га" робота и вовсе начал
"удирать " от сердо -
больных муринцев. В
комментариях, впрочем,
над ситуацией посмея-
лись, и отметили, что при
текущих погодных услови-
ях выпускать маленьких
роботов - жестоко и не-

Ровер - это "самодвижущаяся тележка" с шестью колесами,
отсеком для груза и множеством встроенных датчиков.
Первые тестовые прототипы использовались для доставки
документов в кампусе самого "Яндекса". На втором этапе
эксперимента такие роботы перевозили почту в бизнес-
центре "Сколково". Проект развивается, и в 2021 году
Роверы (уже I и II поколений) доставляют заказы из кафе,
ресторанов в "Яндекс.Еде" и продукты из магазинов
"Яндекс.Лавка" в нескольких районах Москвы и в
небольшом, но очень густонаселенном городке Мурино
Ленинградской области, совсем рядом с Санкт-Петербургом

4 февраля - этот
день в истории

целесообразно. В "Яндек-
се" при этом, уже давно
предупреждали, что робо-
тов-доставщиков лучше
не трогать, если они по-
падают в экстренные си-

туации. Таким образом
нейросеть быстрее адап-
тируется к реальному го-
родскому ландшафту и
все меньше попадает в
неловкие ситуации.

- По указу Петра I:
в 1717 вышел учебник по

воспитанию молодежи "Юнос-
ти честное зерцало",
в 1719 провели первую пе-

репись населения Российской
империи,
в 1720 в Петербурге соо-

рудили шлагбаумы,
в 1722 введен "Табель о

рангах".
1755 - императрицей Ели-

заветой Петровной подписан
указ о создании Московско-
го университета.

1931 - в Курске зарабо-
тала первая в России вет-
роэлектростанция.

1935 - пущен первый ис-
пытательный поезд Москов-
ского метрополитена.

1945 - открылась Крым-
ская (Ялтинская) конферен-
ция глав государств антигит-
леровской коалиции - СССР,
США и Великобритании (Ста-
лина, Рузвельта и Черчилля)
на которой обсуждалась ка-
питуляция Германии.

2004 - запущен Facebook.

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева
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6. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Страницу подготовила Светлана Тютюнджиева

Ðîññèÿ ðàçðàáîòàëà
ïðîãðàììó ïîääåðæêè
ðóññêîãî ÿçûêà çà ðóáåæîì
Министерство иностранных дел уделя-

ет повышенное внимание вопросу прод-
вижения русского языка за рубежом,
сказал глава МИД Сергей Лавров на "пра-
вительственном часе" в Госдуме 26 ян-
варя, пишет "Парламентская газета".
По словам министра, завершается раз-

работка государственной программы под-
держки и поощрения русского языка за
рубежом. "Это достаточно серьёзный, ра-
дикальный документ, который призван ско-
ординировать усилия всех тех наших струк-
тур, которые… занимаются, не всегда до
недавнего времени понимая, кто делает
что, продвижением русского языка на
международной арене", - сказал Лавров.
Русский язык популяризируют многие

российские структуры и организации,
включая Россотрудничество и фонд "Рус-
ский мир". Но государственная програм-
ма поможет скоординировать усилия и
обеспечить комплексный подход в этой
отрасли, уверен глава МИД.
По словам Лаврова, программа поз-

волит не распылять усилия и средства и
повысит шансы на дополнительное фи-
нансирование. Сейчас объёмы финанси-
рования этого направления в России го-
раздо ниже, чем в других странах, ко-
торые продвигают национальный язык.

Íàñèëèå íå èìååò íàöèîíàëüíîñòè

Любовь Агеева - третий секретарь Генера-
льного консульства России в Русе, Болга-
рия. Образование высшее: окончила Дип-
ломатическую Академию МИД России. Вла-
деет английским, болгарским и испанским
языками. Имеет дипломатический ранг 2-
го класса. Работала 2015-2019 гг. в рос-
сийском посольстве в Болгарии, с 2019 г.
по настоящее время - в Генеральном кон-
сульстве России в Русе

18-19 декабря 2021 года в Софии
прошла международная конференция
"Актуальные проблемы положения рос-
сийских соотечественниц, прожива-
ющих за рубежом. Международный
опыт их защиты от дискриминации,
притеснения и домашнего насилия."
Организаторами конференции
выступили двуязычная газета "Русия
днес-Россия сегодня", Форум "Болга-
рия-Россия", "Болгаро-Российский ин-
формационный пул". Соорганизато-
рами мероприятия стали болгарский
Институт лидерства при УНИБИТ
и Фонд "Дометиан Митрополит Ви-
динский", при содействии Фонда под-
держки и защиты прав соотечест-
венников, проживающих за рубежом,
а также Посольства Российской Фе-
дерации в Республике Болгария и
Представительства Россотрудни-
чества в Болгарии.
Основной темой конференции ста-

ла защита российских соотечест-
венниц и их детей, проживающих за
рубежом, а также предотвращение
и противодействие домашнему на-
силию в отношении женщин и де-
тей в Болгарии.
Как и обещали, знакомим читате-

лей нашей газеты с участниками
конференции и их выступлениями.
Пандемия COVID-19 оказывает

глубокое влияние на социальные
процессы, происходящие в обще-
стве. Это относится и к повыше-
нию общего уровня преступности,
а в частности - домашнего наси-
лия. Официальная статистика по
жертвам не ведется. Данные фик-
сируются только со стороны кри-
зисных центров и горячих линий.

Так, по данным МВД Болгарии то-
лько на экстренный телефон 112 в
2021 г. поступило более 15 тысяч
звонков.
Все мы слышали о вопиющем

случае, который произошел 18 но-
ября в Гааге, в результате кото-
рого была убита 33-летняя граж-
данка Болгарии Елена Генчева. На-
силие не имеет национальности. В
такой же критической ситуации
могут оказаться и наши соотечес-
твенницы. Именно поэтому край-
не важно поднимать данную проб-
лему, обсуждать возможные пути
ее решения и транслировать на-
шим женщинам, что они могут рас-
считывать на всестороннюю по-
мощь и поддержку, что они должны
сообщать об инцидентах, а не за-

малчивать их по принципу "из избы
сор не выносят".
Сегодня я хотела бы затронуть

ряд тем, которые связаны с рос-
сийскими соотечественницами в
Болгарии лишь опосредованно. Это
вопросы согласия второго родите-
ля - иностранца (по статистике, в
90% случаев - отца) на оформле-
ние росгражданства ребенку, а так-
же опеки над совершеннолетним не-
дееспособным гражданином.
Оформление российского граж-

данства детям, родившимся в сме-
шанных браках, носит многосторон-
ний характер. По состоянию на се-
годняшний день в этих случаях, как
мы знаем, обязательным требова-
нием является наличие согласия от
отца - иностранного гражданина. На
практике нашим соотечественницам
не всегда удается его получить.
Бывают случаи, когда мужчина рас-
сматривает это законодательное
требование как инструмент мани-
пуляции и отказывается от предо-
ставления документа. При этом не-
редко в "комплекте" с отказом дать
согласие на оформление россий-
ского гражданства своему ребен-
ку идет и отказ от исполнения
любых родительских обязательств.
В результате росгражданка стал-
кивается с массой бюрократичес-
ких препон государства пребыва-
ния и в критической ситуации не
может рассчитывать на полноцен-
ную защиту со стороны россий-
ских консульских учреждений. В ок-
тябре с.г. на Всемирном конгрес-
се российских соотечественников
Министр иностранных дел Россий-
ской Федерации С. В. Лавров со-
общил о планах автоматически да-
вать российское гражданство де-
тям от смешанных браков. В нас-
тоящее время данный вопрос ак-
тивно прорабатывается заинтере-
сованными российскими министер-
ствами и ведомствами.
Другим аспектом, затрагиваю-

щим двустороннюю договорную ба-
зу России и Болгарии, является
опека над совершеннолетними не-
дееспособными гражданами. Уве-
рена, все согласятся, что для лю-
бой матери ребенок остается ре-
бенком, не зависимо от его воз-
раста. Особенно, если речь идет

о ребенке с ограниченными воз-
можностями. Вопросы, связанные
с опекой и попечительством над
совершеннолетними недееспособ-
ными гражданами, регулируются
Гражданско-процессуальным ко-
дексом России (ст. 285), Феде-
ральным законом ФЗ-№48 "Об опе-
ке и попечительстве", а в части,
касающейся двусторонней дого-
ворной базы - Договором между
Союзом Советских Социалистичес-
ких Республик и Народной Респуб-
ликой Болгарией о правовой по-
мощи по гражданским, семейным
и уголовным делам от 1975 г. и
Консульской конвенцией между
Российской Федерацией и Респуб-
ликой Болгарией от 1995 г.
Согласно статье 19 Договора меж-

ду СССР и НРБ о правовой помощи
"при лишении дееспособности при-
меняется законодательство и ком-
петентны учреждения юстиции До-
говаривающейся стороны, гражда-
нином которой является лицо, ко-
торое должно быть признано неде-
еспособным". В связи с этим при-
знание российскими консульскими
учреждениями в Болгарии решений
компетентных органов иностранно-
го государства в части, касающей-
ся признания росгражданина неде-
еспособным, не представляется
возможным. В подобных ситуациях
нам приходится рекомендовать за-
интересованным лицам обращать-
ся в суд на территории России с
соответствующим заявлением.
В связи с острой необходимос-

тью защиты прав указанной кате-
гории лиц, которые и без того на-
ходятся в сложном моральном, фи-
зическом, а нередко и материаль-
ном положении, обсуждение подоб-
ного вопроса целесообразно в рам-
ках будущих межконсульских кон-
сультаций. Возможным вариантом
могло бы стать взаимное призна-
ние решений о недееспособности,
выданных компетентными органами
двух стран.
Резюмируя. Проработка законо-

дательства на экспертном уровне
с целью применения на практике
конкретных нормативных требова-
ний позволит оптимизировать про-
цедуру признания гражданина не-
дееспособным.

Êîîðäèíàòîðû "Áåññìåðòíîãî ïîëêà" íàïîìíèëè îá Îñâåíöèìå

Èçäàíèÿ ÌÀÏÐßË âûëîæåíû
â îòêðûòûé äîñòóï
Коллекция уникальных архивных материалов, ка-

сающаяся деятельности Международной ассоциации
преподавателей русского языка и литературы (МАП-
РЯЛ), размещена на сайте Национальной электрон-
ной библиотеки, сообщает сайт РОПРЯЛ.
Все желающие могут ознакомиться с докладами,

звучавшими на конгрессах МАПРЯЛ с 1973 по 2018
год. Они сгруппированы по тематическому или стра-

31 января на интерак-
тивной площадке Polk
Рress в Zoom прошла
Международная конфе-
ренция координаторов
Движения "Бессмертный
полк" в странах ближне-
го и дальнего зарубежья,
посвященная 77-летней
годовщине освобождения
концлагеря Освенцим.
Об этом сообщается на
сайте Polk Рress.
В работе конференции

приняли участие коорди-
наторы и волонтеры из 67
стран ближнего и даль-
него зарубежья. В ходе
встречи выступили: депу-
тат Государственной

Думы, руководитель По-
искового Движения Рос-
сии, сопредседатель Цен-
трального штаба ООД
"Бессмертный полк Рос-
сии" Елена Цунаева; ди-
ректор фонда "Историчес-
кая память", научный сот-

рудник Института россий-
ской истории РАН Алек-
сандр Дюков; уполномо-
ченный МИД России по
вопросам прав человека,
демократии и верховен-
ства права, заместитель
директора Департамента

по гуманитарному сотруд-
ничеству и правам чело-
века Григорий Лукьянцев;
журналист, продюсер му-
льтимедиа-проектов, ав-
тор идеи и руководитель
проекта "Нюрнберг. Нача-
ло мира" Наталия Осипо-
ва; юрист, переводчик,
исследователь Нюрнбер-
гского процесса Сергей
Мирошниченко; началь-
ник информационного от-
дела Московского Дома
соотечественника Юлия
Молокова, модератор
площадки международный
пресс-секретарь Движе-
ния "Бессмертный полк
России" Светлана Конев.

новому принципу. В отдельных разделах представ-
лены сборники об учебных словарях русского язы-
ка, вопросах страноведения, пособиях для курсов
и кружков и другие. Важная часть коллекции - док-
лады, представленные на конгрессах русистами из
Болгарии, Венгрии, стран СНГ. Электронные изда-
ния заинтересуют филологов, преподавателей РКИ,
методистов, студентов и аспирантов, готовящихся
стать лингвистами и педагогами. Часть материалов
ранее не была доступна широкому кругу читателей.
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Американская разведка в
лице ЦРУ с 2015 года зани-
мается обучением специа-
листов по организации пар-
тизанского движения для Ук-
раины. Об этом РИА Новости
рассказал глава самопро-
возглашенной Луганской на-
родной республики (ЛНР)
Леонид Пасечник.

Стажеры и наемники
Он уточнил, что стажеры

небольшими группами про-
ходят курсы на американ-
ских военных базах. Во вре-
мя обучения они приобре-
тают навыки организации
подполья, соблюдения кон-
спирации, вербовки, прове-
дения диверсионных опера-
ций, после чего возвраща-
ются на Украину.
Также, по его утвержде-

нию, на Украину под видом
инструкторов "прибывают и
откровенные наемники". При
этом официальные данные
говорят о том, что на тер-
ритории Украины на рота-
ционной основе находятся
"сотни иностранных инструк-
торов из стран НАТО".
Пасечник отметил, что

Яворовский полигон во
Львовской области, хоть и
числится украинским, дав-
но передан в управление
иностранных инструкторов.

Ãëàâà ËÍÐ ðàññêàçàë îá îáó÷åííûõ
ÖÐÓ óêðàèíñêèõ ïàðòèçàíàõ

Леонид Пасечник

ЦРУ обучает для Украины организаторов партизанского движения

Там они ведут "подготовку
бойцов и младшего комсос-
тава сил специальных опе-
раций, то есть разведчиков
и диверсантов".
Лидер республики пред-

сказал, что диверсанты не
позволят украинцам вернуть-
ся к мирной жизни даже пос-
ле ухода НАТО. По его сло-
вам, альянс оставит в стра-
не множество подпольщиков,
чтобы в дальнейшем управ-
лять их деятельностью и
иметь свою агентурную сеть

на Украине. Пасечник также
напомнил, что Киев не толь-
ко легализовал обученных
США диверсантов, но также
наделил их правом использо-
вать как стрелковое оружие,
так и более тяжелое воору-
жение, которое "Запад актив-
но завозит на Украину".

Сломают зубы
Глава ЛНР отреагировал

на идею сенаторов США
объявить "поддерживаемые
Россией" силы в Донбассе

террористами. По его сло-
вам, против республик уже
введено огромное количес-
тво мыслимых и немыс-
лимых санкций, только по-
тому что они существуют.
Пасечник отметил, что Ва-
шингтон уже 60 лет пытает-
ся задавить таким образом
Кубу и у него ничего не
выходит. "Об нас они точно
сломают зубы", сказал Ле-
онид Пасечник.
Кроме того, он отметил,

что подобные предложения
из Вашингтона его нисколь-
ко не заботят, поскольку
американские конгрессмены
могут "насаждать демокра-
тию" исключительно так, как
они это понимают и как им
это выгодно в их конгрессе.

Обстановка
накаляется
Пасечник обвинил Украи-

ну в том, что она стягивает
оружие и технику в Донбасс,
стараясь скрыть это от наб-
людателей Специальной мо-
ниторинговой миссии (СММ)
ОБСЕ. "Там идет подвоз бо-
екомплектов и горюче-сма-
зочных материалов, переме-
щается тяжелое вооружение
и готовится техника", - по-
яснил он , добавив , что
ОБСЕ зафиксировало за ме-

сяц переброску более сот-
ни единиц тяжелой стволь-
ной артиллерии.
Масла в огонь подливают

и поставки вооружений с За-
пада, добавил он. Так, еже-
дневно перебрасываемые на
Украину десятки тонн сов-
ременного вооружения уже
через день-два появляются
в зоне конфликта. При этом
для всего остального мира
это подается как помощь
Киеву для обороны от "рос-
сийской агрессии", но на са-
мом деле это участие США,
Великобритании и их союз-
ников, подчеркнул политик.
Тем не менее, предупре-

дил Пасечник, у Киева не по-
лучится легкой военной про-
гулки в Донбассе для под-
нятия рейтинга. Он также
выразил уверенность, что
Россия не бросит республи-
ки Донбасса в трудную ми-
нуту, но в настоящее время
предпринимает шаги, чтобы
остудить горячие головы на
Украине, которые грезят об
"оружии победы" и каком-ли-
бо военном превосходстве.

Áûâøåìó äåïóòàòó Ðàäû
âûäàëè äåðåâÿííûé àâòîìàò

Ïðåçèäåíò
Àðìåíèè Àðìåí
Ñàðêèñÿí
îôèöèàëüíî
óøåë â îòñòàâêó

Страницу подготовила Влади Владков

Настоящее оружие выдают только во время стрельб, и то не всем,
сказал бывший депутат Верховной рады Украины Егор Соболев

Бывшему депутату Верхов-
ной рады Украины Егору Со-
болеву выдали деревянный
автомат для тренировок по
борьбе с "российской агрес-
сией", рассказал он изданию
"Новое время".
Политик, оставивший гос-

службу, записался в ряды
добровольцев территори-
альной обороны Киева. Он
объяснил, что на таких уче-
ниях они отрабатывают так-
тику засад, контрзасад, пат-
рулирования и устройства
блок-постов. Фанерного ору-
жия, уточнил Соболев, дос-
таточно для того, чтобы выу-
чить необходимые действия.
Настоящее же оружие выда-
ют только во время стрельб,
"и то не всем".

27 января сообщалось, что
Верховная рада Украины раз-
решила добровольческим
формированиям Сил терри-
ториальной обороны (СТО)
применять при выполнении
боевых задач личное охотни-

чье оружие, а также пере-
носные зенитные ракетные
комплексы (ПЗРК) и проти-
вотанковые ракеты. Решение
по обеспечению доброволь-
цев оружием возложили на
главнокомандующего Воору-
женными силами Украины.
До этого Минобороны Ук-

раины начало подготовку ор-
ганизации "народного сопро-
тивления" при "нападении"
России. Издание Foreign
Policy опубликовало план, ко-
торым украинцы поделились
с западными военными. Сог-
ласно документу, Киев наме-
рен сформировать бригады
в регионах, крупных городах
и столице для защиты флан-
гов армии Украины. Обуче-
нием сил сопротивления бу-
дут заниматься силы специ-
ального назначения. Соглас-
но планам ведомства, бое-
припасов и вооружения дос-
таточно для обеспечения 150
новых батальонов и подраз-
делений на уровне бригад.

Бывший президент Армении
Армен Саркисян
Президент Армении Армен

Саркисян официально ушел
в отставку, пишет "Коммер-
сантъ".
Согласно законодательст-

ву страны, полномочия пре-
зидента прекращаются че-
рез семь дней после пода-
чи заявления об уходе с пос-
та. За этот промежуток вре-
мени глава государства име-
ет право изменить решение.
Саркисян объявил об от-

ставке 23 января. Он заявил,
что не имеет инструментов
для влияния на внутреннюю
и внешнюю политику. Сарки-
сян также подчеркнул, что
его решение покинуть пост
главы государства не было
продиктовано эмоциями. Он
отметил, что Армения живет
в реальности, в которой ее
президент не может повли-
ять на вопросы войны или ми-
ра - у него нет "конституци-
онного инструмента", чтобы
помочь стране.

Ãåíñåê ÎÄÊÁ ïðîêîììåíòèðîâàë
ó÷åíèÿ Ðîññèè è Áåëîðóññèè

Учения имеют сугубо оборонительный характер и являются
внутренним делом двух стран

Генеральный секретарь
ОДКБ Станислав Зась про-
комментировал совместные
учения РФ и Белоруссии "Со-
юзная решимость" в эфире
телеканала "СТВ".
По словам генсека, учения

имеют сугубо оборони-
тельный характер и являют-
ся внутренним делом двух
стран. "Стоит ли обращать
внимание на всякие оценки,
которые высказываются? Ну,
конечно, это внутреннее де-
ло Белоруссии и России, ко-
торые проводят эти учения
на своей территории", - зая-
вил он. Зась считает, что
учитывать "настороженности,
опасения, которые там зву-
чат в пространстве" нужно,
поэтому стоит открыто рас-
сказывать о процессе. "По-
жалуйста, смотрите, вот наш
замысел, участники. Это поз-
волит увеличить доверие и
снимет некоторые опасения",
- заключил он.

27 января российские ис-
требители Су-35С Восточно-
го военного округа заверши-

ли перебазирование в Бело-
руссию для учений. Экипа-
жи вылетели с аэродрома в
Хабаровском крае и прео-
долели расстояние около во-
сьми тысяч километров. Во
время перелета были совер-
шены две промежуточные
посадки на аэродромах Цен-
трального военного округа.
Проверка функционирова-

ния единой системы ПВО Со-
юзного государства пройдет
в два этапа. На первом, до
9 февраля 2022 года, будет
выполнена переброска и
создание группировки сил на
территории Белоруссии, ор-
ганизация охраны и обороны
важных государственных и
военных объектов, а также
государственной границы.
В ходе второго этапа, с 10

по 20 февраля, будет про-
ведено совместное учение
"Союзная решимость-2022",
в рамках которого будут от-
работаны вопросы пресече-
ния и отражения внешней аг-
рессии, а также противодей-
ствия терроризму.
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(Начало в №4)
За заслуги в деле осво-

бождения болгар от инозем-
ного ига имя графа Игнатье-
ва незалечимо вписано в ис-
торию воссозданного госу-
дарства после пятивеково-
го небытия.
Исход греко-болгарского

церковного спора 1870 года
не удовлетворил ни фанари-
отов, ни сторонников поли-
тики жесткой османизации. В
турецком обществе нараста-
ло недовольство политикой
султана. Пытаясь найти ком-
промисс с наиболее радика-
льными мусульманскими си-
лами , султан назначает
новым великим визирем Ах-
меда Мидхад-пашу. Он был
известен ассимиляторской
политикой и жестокостью при
подавлении национально-ос-
вободительных выступлений
болгар. Фанариоты нашли в
его лице поддержку в оценке
фермана об автономии бол-
гарской церкви как ошибки
государственной политики.
Мидхад-паша, инспирируемый
радикально настроенными му-
сульманами и фанариотами,
стал оказывать давление на
патриарха в пересмотре
прежнего решения.
Патриарх Григорий VI заду-

мал созвать вселенский со-
бор для обсуждения этого
вопроса. Игнатьев, будучи
уверенным, что на соборе мо-
жет возникнуть большая сва-
ра, предложил русскому Свя-
тейшему Синоду отклонить
эту идею. Что и было сооб-
щено патриарху Григорию VI.
Но, в конце концов, патри-
арх вынужден был согласи-
ться с греками-фанариотами,
инициировавшими проведе-
ние поместного собора, ко-
торый, как и предполагал Иг-
натьев, завершился крупным
церковно-политическим скан-
далом. Собор провозгласил
"этнофилизм" ересью, а его
сторонников еретиками и
схизматиками. Схизма Бол-
гарской церкви была снята
только в 1945 году с помо-
щью Патриарха Московско-
го и всея Руси Алексия I.
Итоги собора вызвали у

Николая Павловича глубокие
разочарования. Как истин-
но религиозный человек он
переживал, что схизма фак-
тически означала раскол
единого православного мира.
Он хорошо осознавал, что уг-
лубившаяся в результате та-
кого решения собора расп-
ря между греками и болга-
рами осложнит национально-
освободительную борьбу
христианских народов. Этим
непременно воспользуется
Римская католическая цер-
ковь, Англия и Австрия.
Игнатьев понимал, что

стремление болгар к авто-
номной церкви объяснялось
тем, что они больше не мог-
ли мириться с двойным гне-
том: национальным от турок
и духовным от греков-фана-
риотов. Упрямая, откровен-
но грекофильская позиция на-
толкнула Николая Павловича

*Автор - посол в отставке РФ,
автор книги о Графе Игнатье-
ве "Дипломат России", член Со-
юза писателей России, по-
четный гражданин г. Варна

Èìÿ åãî âïèñàíî íàâåêè â èñòîðèþ Áîëãàðèè
Исполнилось 190 лет со дня
рождения графа Игнатьева

на мысль, что причиной не-
приемлемости фанариотами
автономии Болгарской церк-
ви является не только поте-
ря немалых церковных дохо-
дов. В ее основании лежит
великогреческая идея об ис-
торической принадлежности
Великой Греции всех земель
к югу от Балкан. Игнатьев
глубоко осознал и всей ду-
шой разделял выстраданное
болгарами стремление к ду-
ховной и национальной сво-
боде. Он был убежден, что
это стремление совпадает с
политическими интересами
России, и она не может ос-
таваться к этому безучаст-
ной. В своем дневнике он за-
писал: "Религиозная сторона
вопроса имеет второстепен-
ное значение. Религиозное
знамя прикрывает истинно
народное возрождение, в ос-
нове которого лежат истори-
ческие условия достижения
более широкой политической
свободы".
К сожалению, широко рас-

тиражированным в совре-
менных болгарских СМИ об-
винением, предъявляемым
Графу Игнатьеву, является
вброшенный несколько лет
назад тезис о том, якобы он
склонял турецкие власти объ-
явить смертный приговор Ва-
силу Левскому. Некоторые
болгарские "ученые", дав во-
лю своей фантазии, повторя-
ют его до сих пор. Надо приз-
нать, что это умело приду-
манная провокация. Никто из
авторитетных ученых нигде
подобного рода сведений не
обнаружил. В богатых сок-
ровищницах дипломатических
документов при МИД России
и в Государственном архиве
Российской Федерации мне
также не удалось найти ка-
ких-либо материалов, под-
тверждающих подобного ро-
да измышления. А вот дока-
зательств его участия в спа-
сении многих болгарских
борцов против турецкого ига
я нашел в изобилии.
К примеру, чтобы спасти

от преследований турок ви-
це-консула в Пловдиве Най-
дена Герова, граф Игнатьев
перевел его на работу в по-
сольство в Константинополе,
тем самым защитив Герова
дипломатической неприкос-
новенностью. Другой при-
мер: личным телохранителем

Николая Павловича был
болгарин Христо Карагезов.
Он тоже, как и Геров, спас-
ся в посольстве от турецких
преследований. Его земляки,
укрывавшиеся от турецкой
полиции, тайно обращались
к нему за помощью. Он по-
могал им. Находил для них
одежду русских матросов и
скрытно переправлял их на
русские суда, идущие в
Одессу. В общей сложности
ему удалось спасти более 80
человек. Нет сомнения в

том, что без ведома посла
этого ему сделать бы не уда-
лось. Только для православ-
ного сознания Николая Пав-
ловича было естественным
нравственным долгом спасе-
ние людей, которым грозит
неминуемая смерть.
Очередной пример вопию-

щей некомпетентности про-
демонстрировали "обличите-
ли Игнатьева", утверждая,
что он будто бы "обещал сул-
тану, что Россия оставит Тур-
ции значительные части тер-
ритории будущей Болгарии -
Македонию, Родопы, Фракию

и Беломорие". На самом де-
ле в проект Сан-Стефанско-
го договора граф Игнатьев
включил эти территории как
принадлежащие создаваемо-
му государству Болгария. Ра-
нее эти территории как бол-
гарские он включил в про-
ект подготовленного им ито-
гового документа Константи-
нопольской конференции пос-
лов великих держав (декабрь
1876 - январь 1877 гг.), соз-
ванной по его инициативе, но
сорванной в результате про-
исков англичан. В своих док-
ладах императору из Сан-
Стефано Игнатьев сообщает,
что наиболее ожесточенные
споры в ходе переговоров
велись о границах Болгарии,
Сербии и Черногории. Сав-
фет-паша, возглавлявший ту-
рецкую делегацию на пере-
говорах в Сан-Стефано, ре-
шительно возражал против
включения Македонии в сос-
тав Болгарии.
В дальнейшем Николай

Павлович объяснял, что без
этого невозможно было бла-
гополучно разрешить цер-
ковный вопрос, а без выхо-
да в Эгейское море "торгов-
ля Болгарии развиться не мо-

жет". После трудных дебатов
ему все-таки удалось сломить
сопротивление своих оппо-
нентов, которые приняли ста-
тью о Большой Болгарии с
Македонией, кроме Салоник,
оставшихся у Турции. Более
того, покидая Сан-Стефано,
граф Игнатьев предложил
главнокомандующему русской
армии великому князю Ни-
колаю Николаевичу напра-
вить в Македонию дивизию
генерала Скобелева и занять
всю область. Но главноко-
мандующий не сделал этого,
поскольку сохранялась ан-
глийская угроза для русской
армии. Как показала история,
это имело далекоидущие пос-
ледствия. Позднее граф Иг-
натьев вспоминал: "Если бы
это было осуществлено, то,
конечно, на Берлинском кон-
грессе представители Англии
и Австро-Венгрии были бы
затруднены в желании разор-
вать созданную Россией Бол-
гарию".
К большому сожалению

графа Игнатьева, Берлин-
ский конгресс при настоя-
нии великих держав подверг
ревизии Сан-Стефанский до-
говор, разделив единое те-
ло Болгарии на несколько
частей. После конгресса
Горчаков, не включивший
Николая Павловича в состав
российской делегации ввиду
категорических требований
английской королевы и гер-
манского императора, напи-
сал в отчете царю: "Берлин-
ский трактат есть самая чер-

Граф Игнатьев

ная страница в моей служеб-
ной карьере". На полях царь
приписал: "И моей тоже".
Надо сказать, что хулите-

лей графа Игнатьева не так
и много. Тем не менее, не мо-
жем не признать и того фак-
та, что в современной Бол-
гарии в квазинаучных и по-
литических кругах находятся
люди, которые, как об этом
пишет известный поэт Сте-
фан Цанев, в желании "под-
сластить" историю стремят-
ся "перекрестить" турецкое
иго, называя его то "осман-
ским владычеством", то "ту-
рецким присутствием" и да-
же "пятивековым сожительс-
твом". В нынешней "политкор-
ректной" Европе это общий
тренд: немало ученых пыта-
ется перелицевать историю,
стараясь заретушировать на-
иболее одиозные страницы
прошлого своей страны.
За многолетнюю работу в

Болгарии в советских и рос-
сийских дипломатических уч-
реждениях мне довелось
побывать в различных угол-
ках этой замечательной,
можно сказать, благосло-
венной земли. Многочислен-
ные встречи с болгарами

разных возрастов и соци-
альных групп неизменно
убеждали меня в их дружес-
ких чувствах к русскому на-
роду, уважение к нашей ку-
льтуре и бережное отноше-
ние к памятникам русским
воинам, которые не пожа-
лели своих жизней за осво-
бождение Болгарии. Эти чув-
ства стали общим достоя-
нием двух наших народов,
которое мы призваны бе-
режно сохранять и переда-
вать будущим поколениям.
Именно поэтому нельзя мол-
чать, когда это достояние
какие-то люди пытаются
принизить и оболгать.
Попытка опорочить свет-

лое имя графа Игнатьева -
это не просто амбициозное
стремление некоего автора
продемонстрировать "новый
взгляд" на историю. Это ча-
стное явление общего про-
цесса, поддерживаемого
мощной пропагандисткой
кампанией Запада. Далеко
неслучайно появление такого
рода публикаций совпало по
времени с так называемым
"новым подходом" к истории
Второй мировой войны и ро-
ли Советского Союза в ос-
вобождении Европы от фа-
шизма. Этот "новый подход"
широко культивируется в
последнее время в европей-
ском информационном прос-
транстве.

Представители западных стран на Берлинском конгрессе - Германия, Австро-Венгрия, Англия и Франция
поздравляют друг друга за то, что успели расчленить Болгарию

Граф
Игнатьев
(справа) с
женой
Екатериной
и сыном
Леонидом
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В 1969 г. Людмила Саве-
льева, сыгравшая главную
роль в "Войне и мире" Сер-
гея Бондарчука, прилетела
на церемонию вручения "Ос-
кара". Претендентов на
высокую награду было пять.
Но досталась она советской
ленте. Прошло больше по-
лувека. Людмила Савельева
для зрителей так и осталась
Наташей Ростовой. Она не
снимается, не ходит по ток-
шоу, не раздаёт интервью о
личной жизни.
Людмила Савельева роди-

лась в Ленинграде в 24 ян-
варя 1942 года - самый раз-
гар блокады. Она появилась
на свет, когда казалось, что
жизнь скоро совсем кончит-
ся. Мама Людмилы со стра-
хом ждала её появления на
свет, тем более девочка
была уже третьим ребенком
в семье. Еды отчаянно не
хватало, зачастую питаться
приходилось киселём из сто-
лярного клея. Но вопреки
всему мама Людмилы выжи-
ла, смогла родить здоровую
девочку и выходить её в
ужасных условиях Ленин-
градской блокады. АиФ
опубликовал интервью со
всемирно известной актри-
сой накануне ее юбилея.

- Боитесь громкой даты,
Людмила Михайловна,
или с оптимизмом смотри-
те в будущее?

- Ой, нет! Никакого опти-
мизма! Даже если бы не
было юбилея...

- А голос у вас по-преж-
нему звонкий, молодой.

- Да при чём тут голос,
молодой - немолодой? 80
лет за пазуху не спрячешь.
И ничего от жизни я уже не
жду. Только здоровья. Чувс-
твую себя не очень. Погод-
ные качели, все эти пере-
пады температур на меня
очень влияют. Может, пос-
ледствия блокады...

- Ради громкой даты со-
зовёте гостей?

- Ни в коем случае! Вооб-
ще не люблю праздновать
свои дни рождения. А уж
сейчас тем более. Буду до-
ма с близкими. Из друзей,
к сожалению, никого не ос-
талось. Ужас! Даже фильмы
свои не могу видеть - того
нет, этого нет...

- Разве не приятно смот-
реть на себя, юную,
лёгкую, изящную?

- Столько лет прошло! И
столько раз я уже видела
этот фильм. Вы же про "Вой-
ну и мир" говорите? Ну прав-
да не хочется. Тогда была
одна жизнь, потом - другая,
сейчас - третья (смеётся).

- На вручении "Оскара"
у вас был шикарный белый
наряд, с отсылом к вашей
Наташе.

- Это в Америке для меня
придумали. Я назвала пла-
тье "Унесённые ветром". По-
том оно долго висело в шка-
фу, больше ни разу не на-
дела. А спустя много лет кто-
то из подружек выпросил
его у меня...

- Вам делали заманчи-
вые предложения и в Ев-
ропе, и в Америке. Вы же
снялись только у болгар
("Юлия Вревская") и в
"Подсолнухах" Витторио де
Сика - с Марчелло Мастро-
янни и Софи Лорен.

"Ìîÿ ñòðàíà - Ðîññèÿ"
- Предложений действите-

льно было много. Но в со-
ветские годы меня не отпус-
кали сниматься за границу,
хоть я и объездила весь мир.

- Смогли бы в какой-то
стране остаться? Где было
особенно хорошо?

- Во Франции, в Италии.
Но остаться? Нет! Моя стра-
на - Россия. И сегодня кро-
ме здоровья себе и близким
желаю, чтобы на неё не на-
падали. Страшно горько от
этого. Я чувствую такую
связь с Россией, в которой
родилась и живу, что просто
болею, когда Украина, Поль-
ша или ещё какие-то страны-
идиотки нападают на мою мо-
гучую Родину. Хочу, чтобы
наша Россия крепко стояла
на ногах и показала всем, что
мы - великая держава.

Трудный выбор
- Вы начали сниматься в

18 лет, вас помнят преж-
де всего как Наташу Рос-
тову. Потом что-то делали,

чтобы сохранить форму,
лицо? Кажется, вы не ув-
лечены пластическими
операциями?

- Что вы! Конечно нет.
Иногда смотрю на актрис,
сделавших пластику, и... с
трудом их узнаю. Непонят-
но мне это. Если ты артист-
ка, надо просто перейти на
другие роли. Другого воз-
раста.

- Сами вы сыграли в
"Анне Карениной" Сергея
Соловьёва, когда вам
было 65. Но уже 15 лет нет
новых ролей...

- А я никогда особо и не
рвалась в кино. На экран
попала случайно. Я же ба-
лерина.

- Но всё-таки променя-
ли - балет на кино.

- Что значит "променяла"?!
Так получилось. Я пыталась
совмещать съёмки с балетом.
Когда меня вызвали на ки-
нопробы, ещё училась. Ког-
да начала сниматься, уже
танцевала в Кировском те-
атре. Так и ездила туда-сю-
да, пока не стала падать в
обмороки на съёмочной пло-
щадке. Сил не оставалось.
Мне сказали: надо выбирать.
Пришлось отказаться от ба-
лета. Я ведь была солисткой
и понимала: время уйдёт, не
догоню. А в кордебалете быть
не хотелось. В кино же ты
проживаешь разные судьбы,
и это безумно интересно. К
тому же в балете важен воз-
раст. В 40 лет, ну, может, чуть

позже, надо выходить на пен-
сию. В кино такого нет. Един-
ственное, о чём жалею, - не
нашлось для меня роли ба-
лерины на экране.

- И всё же не верится,
что после Соловьёва ре-
жиссёры вам ничего не
предлагали. Глупо как-то с
их стороны.

- Вот им и скажите! К счас-

- Да, было дело. Приле-
тела из Парижа, а там как
раз праздновали Рождество,
и известный французский
режиссёр, приглашавший
сниматься, подарил мне куст
белой сирени. Можете се-
бе представить? Зимой! А
мне надо улетать. Пришлось
оставить эту неземную кра-
соту в номере. Приехала в
Москву и говорю Сане:
"Жаль, не смогла взять ве-
точки..." Что же вы думае-
те? В Новый год в нашу ма-
ленькую квартирку позвони-
ли и внесли корзину белой
сирени. Оказалось, Саша
съездил в аэропорт и с кем-
то договорился, чтобы при-
везли с юга...

- Александр Викторович
всегда был популярным и
востребованным. Он по-
могал вам в карьере?

- Нет. О чём вы говори-
те? Я и сама этого не поз-
волила бы. Мы всегда де-
лились друг с другом впе-
чатлениями, сомнениями. Но
в карьере каждый был сам
по себе.

- Вы признавались, что
в молодости не любили
заниматься домашним хо-
зяйством...

- И сейчас не люблю. Ра-
ньше мама помогала. Теперь
домработница.

- А вы? Как проходит
обычно ваш день?

- А что я? Лежу на диване
(смеётся). Есть телевизор.

Много читаю. Без книг вооб-
ще не могу жить. Но совре-
менных авторов не люблю.

- Дочка по-прежнему с
вами?

- Ну конечно.
- Она ведь тоже снима-

лась...
- На эту тему я не хочу го-

ворить. Наташенька самодо-
статочный человек, у неё
свои привязанности. Но, сла-
ва Богу, она с нами.

- Сейчас сильно ограни-
чиваете общение с внеш-
ним миром?

- Да. Но дело не в панде-
мии. Я очень рада быть до-
ма. Люблю свою квартиру.
Мы живём прелестно, тьфу-
тьфу. Да и куда идти-то, слу-
шайте?!

Людмила Савельева. Фото: из
личного архива/Сергей Иванов

- Вы что же, не ходили в
кино, театры?

- Ходила. А теперь всё мож-
но посмотреть в интернете.
Да и разлюбила я театр, ес-
ли честно. Просто раз-лю-
би-ла. Показывают что-то по
Толстому, Достоевскому. Но
всё - режиссёрское видение.
Не люблю я этого! Толстой
столько лет писал "Войну и
мир", а теперь каждый счи-
тает себя вправе переина-
чивать его. У нас на фильме
28 консультантов было, в том
числе литературных. И мы не
имели права исказить ни
слова. Да и лучше никто из
современных авторов напи-
сать бы не смог. Так зачем
делать не пойми что? Пусть
сочинят свою "Войну и мир".

- А кино?
- Иногда что-то бывает.

По-моему, мы очень хорошо
делали и делаем военные
фильмы. Где-то глубоко си-
дят в нас эта боль и эти
страдания, приведшие нашу
страну к Великой Победе.
Мой папа прошёл две войны.
Закончилась финская - тут
же направили на Ленинград-
ский фронт. Я появилась на
свет без него. Нас было три
сестры: Валентина, Лялька-
Ольга и я. Старшая роди-
лась до войны, младшая -
после. По четыре года раз-
ницы. Я часто к ним в Ле-
нинград ездила. Но теперь
ни их нет, ни подруг.

- В этом году у вас, ка-

жется, ещё одна юбилей-
ная дата - 55-летие сов-
местной жизни с Алексан-
дром Збруевым.

- Разве? Я не помню. В
-1967-м Наташка родилась.
А поженились-то мы раньше.

- Стало быть, знаете, как
сохранить отношения в
браке? Не заскучать? Не
надоесть?

- Надо любить друг друга.
Любить и прощать.

- Прощать бывает тяже-
ло.

- Почему? Если любишь -
прощаешь. Но прощение
должно быть с обеих сто-
рон…

В роли Наташи Ростовой в фильме "Война и мир". 1968 год.

В главной роли в фильме "Юлия Вревская" (реж. Никола Корабов)
Картина о драматической судьбе замечательной русской женщины
- графини Юлии Петровны Вревской вышла в 1977 году. События
ленты происходят в период Русско-турецкой войны за освобождение
болгарского народа от турецкого ига. Рано овдовевшая графиня,
вложив все свои средства в организацию добровольческого
санитарного отряда, становится сестрой милосердия на фронте. В
1878 году Юлия Вревская умирает от тифа в болгарском городе
Бяла где и похоронена

тью, до этого было много хо-
роших ролей. Я играла толь-
ко то, что хотела, что могла.
А если понимала, что не смо-
гу, не бралась. Мне всегда
была важна хорошая литера-
турная основа. Так Толстой на-
учил. Я могла уже не зави-
сеть от режиссёра - сама
выстраивала линию роли. От-
того и отказывалась играть
девочек - юных, симпа-
тичных, живых, непосредст-
венных... Один режиссёр,
помню, предлагал: "Это как
бы Наташа Ростова плюс
немножко юмора". Как вы ду-
маете, могла я согласиться
на эту роль? Видите, вам
смешно. А я просто ждала
что-то не похожее на Ната-
шу... Пока не дождалась Се-
рафимы Корзухиной в "Беге".

Любовь и прощение
- Когда вы встретились

с Александром Збруевым,
он ведь уже был из-
вестным?

- Конечно! Я ещё училась,
когда увидела его в фильме
"Мой младший брат". Очень
он мне там понравился.

- Подумали: ох, хорошо
бы такого мужчину ря-
дом?

- Не подумала. Но потом
увидела ещё в каком-то фи-
льме и снова обратила вни-
мание...

- Судьба всё-таки свела
вас. Он ведь красиво уха-
живал?
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Как настоящий ведущий новостей
Эрнест Мацкявичюс умеет быть в
моменте и извлекать максимальную
пользу из текущего временного по-
тока. Его размышления - о том, как
не упустить главное в череде собы-
тий в подборке портала womanhit.ru.

О работе
С будущей профессией я опреде-

лился в школе, хотя в советское
время попасть на экран было поч-
ти нереально. Но в итоге мечта осу-
ществилась.
С возрастом проснулся "инстинкт

продолжения рода", поэтому появил-
ся образовательный проект "Пер-
вая Академия медиа", который до-
рос до целого института в РЭУ им.
Г. В. Плеханова.
Кроме того, веду тренинги и до-

писываю книгу об искусстве ком-
муникации, где собраны лайфхаки,
в том числе из арсенала спецслужб,
позволяющие человеку увеличить
уровень влияния и личной эффек-
тивности.

Ìàìà Áóçîâîé: "Ó ìåíÿ íåò æåëàíèÿ âîäèòü
âíóêîâ â ñàäèê"

Ýðíåñò Ìàöêÿâè÷þñ î ðàáîòå, ñåìüå è âîçðàñòå

Эрнест Мацкявичюс - российский
тележурналист, ведущий телепрограммы
"Вести" на канале "Россия"

Успех и личное счастье - совер-
шенно разные вещи. И сейчас я пыта-
юсь понять, что делать, чтобы они
далеко друг от друга не уходили.

О семье
Мужчине важно, чтобы он был лю-

бимой женщине интересен, чтобы
она восхищалась им, заботилась и
гордилась, тогда он от нее никуда
не денется.
Алину я встретил двадцать три го-

да назад, с тех пор мы вместе. За
эти годы мы, наверное, стали ме-
нее импульсивными, но начали це-
нить понимание, а любовь только
окрепла.
В нашей семье бывали разные си-

туации, но мудрость жены позволи-
ла все преодолеть. А карантин бук-
вально сцементировал нашу семью,
восстановив дефицит общения и
взаимного внимания.

О возрасте
Знаю, что выгляжу моложе своих

лет, но ощущаю себя старше. Воз-
можно, это связано с тем, что я
достаточно рано потерял родителей.
Лет в сорок я начал задумывать-

ся над тем, что оставлю после се-

бя, и для начала снял с крючка ги-
тару. Написал много стихов и ме-
лодий - набралось на альбом и кон-
цертную программу.
Круг друзей в последние годы на-

чал меняться. Я прекратил обще-
ние с пустыми или самовлюблен-
ными людьми, вытягивающими энер-
гию. И в ближайшие годы продол-
жу этот интенсивный детокс.

О себе
У меня есть два главных девиза в

жизни: "Все могло быть гораздо ху-
же" и "Иногда, чтобы взять Париж,
надо на время оставить Москву".
Очень помогает не упасть после уда-
ра, а потом собраться и ответить.
Я понял, что наши слабости, не-

достатки и даже дефекты - это на-
ша фора. Они наделяют нас сокру-
шительной энергией, мечтой, зас-
тавляют собраться и начать побеж-
дать - прежде всего самого себя.
И я точно знаю, что мой ресурс не
исчерпан, я готов к новым жанрам,
форматам и направлениям.

Àíàñòàñèÿ Ðåøåòîâà: "Íàêîíåö ëå÷ó
çàáðàòü ñûíà"
В начале января рэпер Ти-

мати поделился, что взял с
собой наследника отдыхать
за границу. Теперь же мать
Ратмира Анастасия Решето-
ва отправилась за сыном и
даже немного волнуется по
этому поводу. Хоть пара и
рассталась, но бывшие смог-
ли договориться о дальней-
шей жизни в семье, пишет
портал "СтарХит".
Большую часть времени их

общий ребенок проводит с
Настей Решетовой, и иногда
мальчика забирает отец. Ко-
нечно же, Тимати обеспечи-
вает для двухлетнего сына
самые лучшие условия и бес-
покоиться о буднях ребенка матери точно не стоит. Поэ-
тому женщина доверила Ратмира отцу на целый месяц.
Так, наследник музыканта провел январь в теплых стра-
нах и вовсю наслаждался приятным времяпрепровожде-
нием с отцом.

38-летний рэпер публиковал кадры с отдыха, на ко-
торых запечатлел засыпающего сына во время полета на
вертолете. Фолловеры умилились видео и тут же отмети-
ли: "Классно, когда можно папе отдать ребенка и самой
отдохнуть"; "Мне нравится такой папа. Может, как муж
хреновый, но как папа классный!"
Настя за это время ужасно соскучилась по сыну и с

нетерпением поделилась с подписчиками: "Наконец лечу
в Москву по рабочим вопросам и, конечно же, забрать
сына. Плиз, не дергайте меня первое время. У меня каждый
раз депрессия по возвращению туда".

Ольга Бузова с мамой

36-летняя Ольга Бузова
сделала блестящую карье-
ру, став самой популярной
девушкой России. Единст-
венное, в чем не преуспела
звезда - это личная жизнь.
Артистка много раз доверя-
лась мужчинам, но снова и
снова романы заканчива-
лись предательствами.
Ольга рассказывала в ин-

тервью, что мечтает о де-
тях, но не спешит с этим.
Мама телеведущей поддер-
живает ее позицию. "Внуки
- это же не собака, кото-
рую заводят для бабушек и
дедушек, чтобы те не чув-
ствовали себя одинокими и
кому-то могли отдавать свою
нерастраченную любовь. Я
ни разу детям не говорила,
чтобы они рожали мне вну-
ков . Для меня главное ,
чтобы мои дети были сча-
стливы. Я считаю, что де-
вочки самостоятельно
должны решать со своими
мужчинами, когда рожать и
рожать ли в принципе. Мы
вообще эту тему не обсуж-
даем, потому что это нас-
только интимная вещь двух
любящих людей, что каждый
решает сам", - поделилась

Ирина Александровна.
Женщина всегда была

очень близка и с Ольгой, и
с Анной. Она готова помочь
наследницам в любой слож-
ной ситуации, но и про соб-
ственную жизнь не забыва-
ет. Как оказалось, у Ирины
Александровны очень мно-
го дел и планов на будущее.
Однако в этот огромный спи-
сок занятий прогулки с вну-
ками пока не входят.

"У меня интересная рабо-
та, замечательные друзья,
интересное хобби, люби-
мые путешествия. То есть
мне есть чем заняться. Воз-

можно, в лет в 80 мне захо-
чется поводить в садик ма-
лыша. На данном этапе у
меня таких желаний нет", -
отметила мама звезды.
Сейчас Ольга Бузова

сконцентрирована на ка-
рьере. Она успевает снима-
ться в телешоу, работает
над песнями и регулярно
придумывает новые про-
екты. В интервью для Riafan
мать ведущей подчеркнула,
что гордится наследницей,
хотя иногда и переживает
из-за слишком большой
нагрузки, свалившейся на
ее плечи.

Ñâåòëàíà Ëàçàðåâà çàãîâîðèëà î õàðàññìåíòå Êèðêîðîâ è Ëåïñ äàëè æàðó íà
îòêðûòèè áèçíåñà Àãàëàðîâà
Поздравили Эмина Агаларова со стартом но-

вого ресторана многие звезды российского шоу-
бизнеса. Григорий Лепс в этот день поразил при-
сутствующих своей харизмой, сообщил "Стар-
Хит".
Во время выступления на открытии ресторана

артист выступал с утроенной силой и в очеред-
ной раз завоевал сердца поклонников.
Лепс поделился в личном блоге видео, где ис-

полняет известные хиты и выкладывается на сце-
не на полную. Фолловеры даже написали: "Ха-
ризма зашкаливает! Любимый певец, всегда
была уверена, что Москва и не только будет
покорена вашим талантом"; "Шикарно. Гений сво-
его времени. Люблю вас".
Поздравить своего коллегу певец пришел не

один, а с 19-летней дочерью Евой, которая так-
же увлекается музыкой. Девушка уже поражает
поклонников Григория своей внешностью. Пуб-
лика то и дело отмечает: "Дочь у вас красивая!"
На мероприятии были и Филипп Киркоров,

Стас Михайлов, Гарик Харламов, Сергей Буру-
нов, Юлия Барановская и другие. Сам винов-
ник торжества - Эмин Агаларов - был рад уви-
деться со всеми гостями и поблагодарил их за
внимание.

Анастасия Решетова с сыном

Певица Светлана Лазарева по-
сетила светское мероприятие,
на котором не только продемон-
стрировала отличную фигуру, но
и с удовольствием пообщалась
с журналистами на актуальные
темы, сообщил womanhit.ru. В
частности, речь зашла о мод-
ной нынче теме харассмента, ко-
торая не дает покоя вот уже
несколько лет. Светлану спро-
сили, как она относится к тому,
что публичные люди рассказы-
вают о домогательствах, кото-
рые были с ним много лет на-
зад. Как оказалось, Лазарева
не понимает таких откровений.

"Я вообще мужиков не счи-
таю за негодяев. Ну кроме из-
вращенцев. А вот киноиндуст-
рия, шоу-бизнес… Спустя 20 лет
актрисы начинают рассказы-
вать, как их насиловали. Я хо-
чу сказать, что я работала в
"Синей птице" одна солисткой
среди горячих хлопцев. Никто
не посягал на мою юность. Не
из-за того, что ты не симпа-

тичная, просто как ты сама се-
бя поведешь, как ты себя по-
дашь, так и будет. Были раз-
ные разговоры в шоу-бизнесе,
но я никогда никого не буду об-
винять. Они получают роли, а
потом: "Ох, я вспомнила, меня
40 лет назад изнасиловали. Я
сама работаю в шоу-бизнесе.
Я знаю, что я хожу спокойно

там", - поведала артистка.
Кроме того, Светлана расска-

зала, что сама в случае каких-
то обвинений всегда готова под-
держать: "Если ты любишь сво-
его мужчину, нужно понимать,
что не может быть один чело-
век в этой ситуации виноват.
Адекватный, здоровый, попу-
лярный, добившийся успехов.
Значит, жена его недостаточно
любила. Если ты вышла замуж
и любишь, ты должна выслушать
человека - мало ли что про не-
го будут рассказывать? И про
меня много чего рассказывали!"
- призналась звезда.
В процессе беседы разговор

зашел и о заработках в семье
певицы. Как призналась Лаза-
рева, несмотря на популяр-
ность, ее доход меньше, чем у
супруга, с которым она живет
в счастливом браке вот уже
несколько десятилетий.

Страницу подготовила
Ольга Гурская

Светлана Лазарева
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05.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 08.00 "Умницы и умники"
(12+) 08.45 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости (с субтитрами)
09.20 К юбилею Льва Лещенко. "Все, что в жизни есть у меня"
(12+) 10.30 Новости (с субтитрами) 10.45 "Видели видео?" (6+)
12.30 "Лихая музыка атаки" (12+) 13.35 Алексей Жарков, Алексан-
дра Захарова, Игорь Нефёдов в фильме "Криминальный талант"
(16+) 16.40 "Сегодня вечером" (16+) 18.40 Премьера. Юбилейный
концерт Льва Лещенко "Созвездие Льва" (12+) 20.00 "Время" 20.20
Премьера. "Созвездие Льва" (12+) 21.50 Виктория Толстоганова,
Алексей Агранович, Таисия Вилкова в фильме "Выше неба" (18+)
23.40 Игорь Петренко, Александр Петров, Тимофей Трибунцев в
фильме "Зима" (16+) 01.05 Алексей Сафонов, Михаил Ульянов,
Александр Михайлов, Владимир Заманский в фильме "День ко-
мандира дивизии" (12+) 02.30 "Наедине со всеми" (16+) 03.15
"Модный приговор" (6+) 04.20 Фильм "Галка и Гамаюн" (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.05 Телеканал
"Доброе утро" 09.05 "Жить здорово!" (16+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 Новости 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00
Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00
"Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время покажет" с Арте-
мом Шейниным (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитра-
ми) 17.40 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+)
18.45 "Поле чудес" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Шоу Максима
Галкина "Лучше всех!". Новый сезон (0+) 21.55 "Вечерний Ур-
гант" (16+) 22.50 Светлана Устинова, Анна Чиповская, Евге-
ний Цыганов, Михаил Ефремов в фильме "Блокбастер" (16+)
00.15 Анатолий Руденко, Константин Крюков, Вениамин Сме-
хов, Александр Яцко в фильме "Спираль" (16+) 02.00 Фильм
Тенгиза Абуладзе "Я, бабушка, Илико и Илларион" (12+) 03.25
"Модный приговор" (6+) 04.15 "Давай поженимся!" (16+)

05.00 Новости 05.10 "Галка и Гамаюн" (16+) 06.15 "Играй, гар-
монь любимая!" (12+) 06.50 "Часовой" (12+) 07.20 "Здоровье" (16+)
08.15 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 08.35 Новости
08.50 Жанна Бадоева в проекте-путешествии "Жизнь других"
(12+) 09.45 "Видели видео?" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами)
11.15 "Видели видео?" (6+) 12.15 "Добрыня Никитич и Змей
Горыныч". Анимационный фильм (0+) 13.35 "Страна Советов. Заб-
ытые вожди" (16+) 16.40 Концерт Максима Галкина (12+) 18.10
Премьера. "Две звезды. Отцы и дети" (12+) 20.00 "Время" 21.00
Виктория Исакова, Александр Лыков, Константин Лавроненко,
Дарья Мороз, Андрей Смоляков в многосерийном фильме "Ин-
квизитор" (16+) 22.55 Наталия Медведева, Никита Панфилов,
Ирина Гринёва, Гарик Харламов в комедии "30 свиданий" (16+)
00.30 Александр Яценко, Ирина Горбачёва, Александр Самой-
ленко в фильме "Аритмия" (18+) 02.25 "Наедине со всеми" (16+)
03.05 "Модный приговор" (6+) 03.55 "Давай поженимся!" (16+)

1 КАНАЛ
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05.00 Утро России 09.00 О самом
главном 10.00 Вести 10.35 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым
11.40 60 минут 13.00 Вести 14.00
Тайны госпожи Кирсановой. Тридцать
серебреников 15.50 Новости куль-
туры 16.00 Вести 16.15 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир 17.40 60 минут
19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести.
Местное время 20.00 Миллиард 21.45
Абриколь 01.35 Ночное происшест-
вие 03.10 Алиби надежда, алиби лю-
бовь

05.00 Утро России. Суббота 08.00 Вес-
ти. Местное время 08.15 Местное вре-
мя. Суббота 08.30 По секрету всему
свету 08.50 Формула еды. Брянск. Сыр
"Российский" 09.15 Пятеро на одного
10.00 Вести 10.30 Сто к одному 11.15
Юмор! Юмор!! Юмор!!! 12.15 "Ищите
женщину". Какая ты красивая, когда
молчишь! 13.00 Девять жизней. Серия
1 17.05 Привет, Андрей! 19.00 Вести в
субботу 20.00 Дом где сердце 23.30
Слишком красивая жена 02.35 Ты бу-
дешь моей 04.05 Юмор !  Юмор ! !
Юмор!!!

05.30 Мама вышла замуж 06.55 Диалоги о
животных. Зоопарк Нижнего Новгорода
"Лимпопо" 07.40 Неделя в городе 08.15 Моя
любовь - Россия! 08.40 Когда все дома с
Тимуром Кизяковым 09.25 Утренняя почта
с Николаем Басковым 10.00 Вести 10.30
Сто к одному 11.15 Петросян-шоу 13.00 Де-
вять жизней. Серия 5 17.10 Не говорите
мне о нем 19.00 Вести недели 21.00 Моск-
ва. Кремль. Путин 21.40 Воскресный вечер
с Владимиром Соловьевым 00.25 Частный
детектив Татьяна Иванова. Дорогая моя слу-
жанка 01.50 Мама вышла замуж 03.15 Не
говорите мне о нем

Суббота, 5 февраля

Понедельник, 7 февраля

Вторник, 8 февраля

Среда, 9 февраля

Четверг, 10 февраля

Понедельник, 7 февраля

Вторник, 8 февраля

Среда, 9 февраля

Четверг, 10 февраля

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.25 Телеканал
"Доброе утро" 09.05 "Жить здорово!" (16+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время пока-
жет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" с Артемом Шейниным (16+) 17.00 Вечерние новос-
ти (с субтитрами) 17.40 "На самом деле" (16+) 18.45 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. Любовь Аксе-
нова, Ирина Пегова, Виктор Сухоруков в многосерийном фи-
льме "Цыпленок жареный" (16+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+)
23.05 "Познер" (16+) 00.00 "Время покажет" (16+) 03.10 "Цыпле-
нок жареный". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05
"Цыпленок жареный". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.25 Телеканал
"Доброе утро" 09.05 "Жить здорово!" (16+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время пока-
жет" (16+) 12.15 Евгений Пронин, Кристина Асмус, Сергей
Бондарчук (мл.), Александр Робак в фильме "Чемпионы:
Быстрее. Выше. Сильнее" (12+) 14.30 Новости (с субтитрами)
14.45 "Мужское / Женское" (16+) 15.40 "Время покажет" с
Артемом Шейниным (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтит-
рами) 17.40 "На самом деле" (16+) 18.45 "Пусть говорят" (16+)
20.00 "Время" 20.30 Премьера. "Цыпленок жареный". Много-
серийный фильм (16+) 21.30 Премьера сезона. "Док-ток" (16+)
22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "Никита Симонян. "Его
Величество Футбол" (12+) 00.05 "Время покажет" (16+) 02.05
"Мужское / Женское" (16+) 04.00 Новости 04.05 "Цыпленок
жареный". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.25 Телеканал
"Доброе утро" 09.05 "Жить здорово!" (16+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время пока-
жет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" с Артемом Шейниным (16+) 17.00 Вечерние новос-
ти (с субтитрами) 17.40 "На самом деле" (16+) 18.45 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. "Цыпленок жа-
реный". Многосерийный фильм (16+) 21.30 Премьера сезона.
"Док-ток" (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "Виктор
Тихонов. Последний из атлантов" (12+) 00.00 "Время пока-
жет" (16+) 03.05 "Мужское / Женское" (16+) 04.00 Новости
04.05 "Цыпленок жареный". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.25 Телеканал
"Доброе утро" 09.05 "Жить здорово!" (16+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время пока-
жет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время
покажет" с Артемом Шейниным (16+) 17.00 Вечерние новости
(с субтитрами) 17.40 "На самом деле" (16+) 18.45 "Пусть гово-
рят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премьера. "Цыпленок жареный".
Многосерийный фильм (16+) 21.30 "Большая игра" (16+) 22.25
"Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "Александр Сергеевич Пушкин.
Разговор о нелепых подозрениях" (12+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.05 "Мужское / Женское" (16+) 04.00 Новости 04.05
"Цыпленок жареный". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.35 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 11.40 60 минут 13.00 Вести 13.30
Вести. Местное время 13.55 Тайны госпожи
Кирсановой. Две невесты 15.50 Новости ку-
льтуры 16.00 Вести 16.15 Андрей Малахов.
Прямой эфир 17.40 60 минут 19.00 Вести в
20:00 20.05 Вести. Местное время 20.20 Скли-
фосовский. Новые серии. Серия 11 21.20 Скли-
фосовский. Новые серии. Серия 12 22.20 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 00.55 Вести-
Санкт-Петербург 01.10 Линия жизни. Роберт
Ляпидевский 02.05 Новости культуры 02.25 Пы-
льная работа. Серия 27 03.10 Пыльная рабо-
та. Серия 28 03.55 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.35 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 11.40 60 минут 13.00 Вести 13.30
Вести. Местное время 13.55 Тайны госпожи
Кирсановой. Каретниковы 15.50 Новости ку-
льтуры 16.00 Вести 16.15 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 17.40 60 минут 19.00 Вести в 20:00
20.05 Вести. Местное время 20.20 Склифосовс-
кий. Новые серии. Серия 13 21.20 Склифосов-
ский. Новые серии. Серия 14 22.20 Вечер с
Владимиром Соловьевым 00.55 Вести-Санкт-
Петербург 01.10 Искатели 01.55 Новости куль-
туры 02.15 Пыльная работа. Серия 29 03.00 Пы-
льная работа. Серия 30 03.45 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.35 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 11.40 60 минут 13.00 Вести 13.30
Вести. Местное время 13.55 Тайны госпожи
Кирсановой. Поручик Семибратов 15.50 Но-
вости культуры 16.00 Вести 16.15 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир 17.40 60 минут 19.00 Вес-
ти в 20:00 20.05 Вести. Местное время 20.20
Склифосовский. Новые серии. Серия 15 21.20
Склифосовский. Новые серии. Серия 16 22.20
Вечер с Владимиром Соловьевым 00.55 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.10 Абсолютный слух 01.50
Новости культуры 02.15 Пыльная работа. Се-
рия 31 03.00 Пыльная работа. Серия 32 03.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
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Воскресенье, 6 февраля

05.10 Владимир Фекленко, Светлана Брюханова, Алексей Моисе-
ев, Александр Воеводин В Детективном Сериале "Мухтар. Новый
След". "Холодный Блеск Сапфира", "Подставное Лицо" 07.00 "Се-
годня" 07.20 "Смотр" 07.55 "Поедем, Поедим!" 08.35 "Готовим С
Алексеем Зиминым" 09.00 "Сегодня" 09.20 Эдуард Флёров, Алек-
сандра Комиссарова, Руслан Корнеков, Антон Филипенко В Се-
риале "Агентство Скрытых Камер". "Солидарность", "Секретная
Жизнь" 10.35 "Главная Дорога" 11.15 "Живая Еда С Сергеем Ма-
лозёмовым" 12.10 "Квартирный Вопрос" 13.15 "Своя Игра" 15.00
"Сегодня" 15.20 "Следствие Вели..." 18.00 "Центральное Телевиде-
ние" С Вадимом Такменёвым 19.25 "Ты Не Поверишь!" 20.20 "Сек-
рет На Миллион" 22.20 "Международная Пилорама" С Тиграном
Кеосаяном 23.05 Фильм "Всем Всего Хорошего" 1-Я С., 2-Я С. 01.20
"Квартирник У Маргулиса" 02.40 Сериал "Свет И Тень Маяка" 71-Я
С., 72-Я С. 04.30 "Их Нравы"

05.05 "У Нас Выигрывают!". Лотерейное Шоу 07.00 "Сегодня"
07.20 Юлия Юрченко, Александр Ревенко, Сергей Гурьев, Ан-
на Котова В Сериале "Этаж". "Конец Света", "Супчик Дня" (Зак-
лючительная) 08.30 "Едим Дома" 09.00 "Сегодня" 09.20 "Меди-
цинские Тайны" 09.35 "Первая Передача" 10.05 "Чудо Техники"
11.00 "Дачный Ответ" 12.05 "Нашпотребнадзор" 13.05 "Од-
нажды..." 14.00 "Кремлёвские Похороны". Яков Свердлов 15.00
"Сегодня" 15.20 "Следствие Вели..." 17.05 "Новые Русские Сен-
сации" 18.00 "Итоги Недели" С Ирадой Зейналовой 19.10
"Звёзды Сошлись" 20.40 Премьера. "Основано На Реальных
Событиях" 00.20 "Итигэлов. Смерти Нет" 01.20 Владимир Стек-
лов, Марина Волкова, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Ост-
росюжетном Сериале "Свет И Тень Маяка"73-Я С., 74-Я С., 75-
Я С., 76-Я С.

НТВ-МИР

Суббота, 5 февраля

Понедельник, 7 февраля

Среда, 9 февраля

Четверг, 10 февраля

05.00 "Утро. Самое Лучшее" 06.25 "Чрезвычайное Происшествие"
07.00 "Сегодня" 07.25 Олег Чернов, Дарья Юргенс, Иван Паршин,
Михаил Карпенко В Остросюжетном Сериале "Морские Дьяволы-
3". "Опора", Операция "Данаец" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.25 Се-
риал. "Морские Дьяволы-3". Операция "Данаец" (Продолжение),
"Чёрный Ящик", "Газовый Синдром" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.45
"За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Денис
Шведов, Сергей Маковецкий, Антон Васильев, Артур Смолянинов
В Детективном Сериале "Волк" 11-12-Я С. 21.05 Никита Волков, Лю-
бовь Аксёнова, Евгений Харитонов, Артём Волобуев В Остросю-
жетном Сериале "Вокально-Криминальный Ансамбль" 1- 2-Я С. 23.05
"Основано На Реальных Событиях". "Кто Подставил Ковтуна?" 1-Я
С. 00.00 "Сегодня" 00.15 Владимир Стеклов, Марина Волкова, Алек-
сей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном Сериале "Свет И Тень
Маяка" 77-80-Я С. 04.00 "Еда Без Правил"

05.00 "Утро. Самое Лучшее" 06.25 "Чрезвычайное Происшествие"
07.00 "Сегодня" 07.25 Олег Чернов, Дарья Юргенс, Иван Паршин,
Михаил Карпенко В Остросюжетном Сериале "Морские Дьяволы-
3". "Второе Дыхание", "Осиное Гнездо" (Начало) 09.00 "Сегодня"
09.25 Сериал. "Морские Дьяволы-3". "Осиное Гнездо" (Продолже-
ние), "Ложный Sos", "Свои" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное
Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.45 "За
Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Денис Шве-
дов, Сергей Маковецкий, Антон Васильев, Артур Смолянинов В
Детективном Сериале "Волк" 13-14-Я С. (Заключит.) 21.05 Никита
Волков, Любовь Аксёнова, Евгений Харитонов, Артём Волобуев В
Остросюжетном Сериале "Вокально-Криминальный Ансамбль" 3-
4-Я С. 23.10 "Основано На Реальных Событиях". "Кто Подставил
Ковтуна?" 2-Я С. 00.00 "Сегодня" 00.15 Владимир Стеклов, Мари-
на Волкова, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном
Сериале "Свет И Тень Маяка" 81-84-Я С. 04.00 "Еда Без Правил"

05.00 "Утро. Самое Лучшее" 06.25 "Чрезвычайное Происшествие"
07.00 "Сегодня" 07.25 Олег Чернов, Дарья Юргенс, Иван Пар-
шин, Михаил Карпенко В Остросюжетном Сериале "Морские
Дьяволы-3". "Квота На Икру", "Мирские Хлопоты" (Начало) 09.00
"Сегодня" 09.25 Сериал. "Морские Дьяволы-3". "Мирские Хлопоты"
(Продолжение), "Занимательная Геология", "Чёрный Дайвер" (Зак-
лючит.) 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00
"Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.45 "За Гранью" 16.55 "Днк"
18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Денис Никифоров, Александр
Армер, Андрей Багиров, Надя Славецкая В Детективном Сериа-
ле "Бим" 1-2-Я С. 21.05 Никита Волков, Любовь Аксёнова, Евге-
ний Харитонов, Артём Волобуев В Остросюжетном Сериале "Во-
кально-Криминальный Ансамбль" 5- 6-Я С. 23.10 "Основано На
Реальных Событиях". "Кто Подставил Ковтуна?" 3-Я С. 00.00 "Се-
годня" 00.15 Сериал "Свет И Тень Маяка" 85-88-Я С. 03.55 "Квар-
тирный Вопрос"

05.00 "Утро. Самое Лучшее" 06.25 "Чрезвычайное Происшествие" 07.00
"Сегодня" 07.25 Олег Чернов, Дарья Юргенс, Иван Паршин, Роман Гриб-
ков В Остросюжетном Сериале "Морские Дьяволы-4". "Новые Друзья
Или Игры Патриотов", "Случай На Пляже" (Начало) 09.00 "Сегодня"
09.25 Сериал. "Морские Дьяволы-4". "Случай На Пляже" (Продолже-
ние), "Корсары", "Ограбление На Водах" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.45 "За
Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Денис Никифоров,
Александр Армер, Андрей Багиров, Надя Славецкая В Детективном Се-
риале "Бим" 3-4-Я С. 21.05 Никита Волков, Любовь Аксёнова, Евгений
Харитонов, Артём Волобуев В Остросюжетном Сериале "Вокально-Кри-
минальный Ансамбль" 7-8-Я С. 23.05 "Основано На Реальных Событиях".
"Кто Подставил Ковтуна?" 4-Я С. 00.00 "Сегодня" 00.15 "Чп. Расследова-
ние" 00.50 "Поздняков" 01.05 Владимир Стеклов, Марина Волкова, Алек-
сей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном Сериале "Свет И Тень
Маяка" 89-92-Я С.

Вторник, 8 февраля

05.00 "Утро. Самое Лучшее" 06.25 "Чрезвычайное Происшествие"
07.00 "Сегодня" 07.25 Олег Чернов, Дарья Юргенс, Иван Паршин,
Михаил Карпенко В Остросюжетном Сериале "Морские Дьяволы-
3". "Варяг", "Опасные Игрушки" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.25 Се-
риал. "Морские Дьяволы-3". "Опасные Игрушки" (Продолжение),
"Испытание На Прочность", "Хабар" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.45
"Днк" 17.00 "Жди Меня" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Денис
Шведов, Сергей Маковецкий, Антон Васильев, Артур Смолянинов
В Детективном Сериале "Волк" 9-Я С., 10-Я С. 21.00 Алексей Гусь-
ков, Юлия Ауг, Виталий Коваленко, Юрий Ицков В Детективном
Сериале "Личность Не Установлена" 9-Я С., 10-Я С. (Заключитель-
ная) 23.10 "Своя Правда" С Романом Бабаяном 01.05 "Мы И Нау-
ка. Наука И Мы" 02.05 Сериал "Свет И Тень Маяка" 68-Я С., 69-Я
С., 70-Я С. 04.50 "И Снова Здравствуйте!"

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.35 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 11.40 60 минут 13.00 Вести 13.30
Вести. Местное время 13.55 Тайны госпожи
Кирсановой. Смерть на балу 15.50 Новости
культуры 16.00 Вести 16.15 Андрей Малахов.
Прямой эфир 17.40 60 минут 19.00 Вести в 20:00
20.05 Вести. Местное время 20.20 Склифосовс-
кий. Новые серии. Серия 9 21.20 Склифосовс-
кий. Новые серии. Серия 10 22.20 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 00.55 Вести-Санкт-Петер-
бург 01.10 Энигма. Ларс Фогт 01.50 Новости
культуры 02.15 Пыльная работа. Серия 25 03.00
Пыльная работа. Серия 26 03.45 Судьба чело-
века с Борисом Корчевниковым
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28 января Священный Си-
нод Русской Православной
Церкви, ознакомившись с
опубликованным 12 января
2022 года коммюнике Свя-
щенного Синода Александ-
рийского Патриархата в свя-
зи с учреждением Русской
Православной Церковью
Патриаршего экзархата Аф-
рики, принял публикуемое ни-
же заявление:

"Священный Синод Рус-
ской Православной Церкви
считает необходимым отве-
тить на предпринятые в до-
кументе попытки исказить
подлинные причины и об-
стоятельства образования
экзархата. Решение Москов-
ского Патриархата объясня-
ется в коммюнике "фактом
признания автокефалии Ук-
раинской Православной
Церкви" Блаженнейшим Пат-
риархом Александрийским
Феодором. Подобное утвер-
ждение основано на заве-
домо ложном тезисе, пос-
кольку Украинская Правос-
лавная Церковь как суще-
ствовала, так и доныне су-
ществует в качестве самос-
тоятельной в своем управ-
лении части Русской Пра-
вославной Церкви. Никакой
автокефалии Украинская
Церковь не просила и не по-
лучала. Напротив, она ре-
шительно отвергла навя-
занный ей извне и поддер-
жанный тогдашними госу-
дарственными властями
страны и раскольниками
процесс предоставления так
называемого томоса об ав-
токефалии. Об этом неод-
нократно и публично гово-
рилось в официальных заяв-
лениях Собора епископов и
Синода Украинской Право-
славной Церкви, в выступ-
лениях ее архипастырей, ду-

Ïàòðèàðõ Ôåîôèë âñòðåòèëñÿ
ñ ïîñëîì Ðîññèè â Èçðàèëå

Âûñòàâêà "Ñâÿòîé
Ëóêà Êðûìñêèé"
â Ìîíàêî

28 января в Епархиальном
доме Agora Княжества Мо-
нако состоялось открытие
выставки "Святой Лука
Крымский". Об этом сооб-
щил портал "Правосла -
вие.ру".
Выставка, проходящая под

высоким патронажем архие-
пископа Монако, организова-
на местной общиной Русской
Православной Церкви - при-
ходом в честь Царственных
страстотерпцев. В экспози-
ции представлены предметы
и ценные документы, прина-
длежавшие святителю Луке
(Войно-Ясенецкому): рукопи-
си произведений, речей и
проповедей, рисунки, фото-
графии, а также чернильни-
ца, карандашница и прочие
личные вещи святого.
В начале церемонии от-

крытия с приветственным
словом к собравшимся об-
ратился архиепископ Мона-
ко Доминик-Мари Давид. За-
тем организаторов и гостей
выставки приветствовал
Патриарший экзарх Запад-
ной Европы митрополит
Корсунский и Западноевро-
пейский Антоний. Настоятель
монегасского прихода про-
тоиерей Вадим Закревский
рассказал об основных ве-
хах жития святителя Луки
Крымского. Выставка прод-
лится до 10 февраля.

Çàÿâëåíèå Ñâÿùåííîãî Ñèíîäà ÐÏÖ
ховенства, монашествующих
и мирян, абсолютное боль-
шинство которых желали и
желают сохранять единство
с Московским Патриарха-
том.
Так называемая автокефа-

лия была предоставлена Кон-
стантинопольским Патриар-
хатом не канонической Ук-
раинской Православной
Церкви - крупнейшей кон-
фессии Украины, насчитыва-
ющей в настоящее время 108
архиереев, 12 381 приход, 12
513 священнослужителей,
260 монастырей и 4 630 мо-
нашествующих, - а группе
раскольников, которые от
нее отпали и продолжают
против нее вражду. Именно
из этих лиц, не имеющих за-
конной хиротонии и благода-
ти священства, и из их еди-
номышленников Константи-
нопольский Патриархат воп-
реки канонам образовал "ав-
токефальную церковь". И
именно с этой раскольничес-
кой безблагодатной структу-
рой Блаженнейший Патриарх
Александрийский Феодор
вступил в общение.
Священный Синод Русской

Православной Церкви со
скорбью отмечает искаже-
ние православной экклези-
ологии, проявившееся в ре-
ализации сценария так на-
зываемой украинской авто-
кефалии. Однако это иска-
жение допущено не Русской
Церковью, как утверждает-
ся в коммюнике Александ-
рийского Синода. Оно обна-
руживается в деяниях Кон-
стантинопольского Патриар-
хата, беззаконно вторгше-
гося на Украину, а также в
заявлениях его высоких
представителей. Попытки ут-
вердить первого по диптиху
Предстоятеля в качестве

"первого без равных" в Пра-
вославной Церкви, который
якобы обладает исключи-
тельным правом по своему
усмотрению предоставлять и
отнимать автокефалии, от-
торгать у Поместных Церк-
вей их части, в односторон-
нем порядке отзывать доку-
менты более чем трехсот-
летней давности, единолич-
но отменять судебные реше-
ния Архиерейских Соборов
иных автокефальных Церк-
вей, произвольно "восста-
навливать" в священном са-
не лиц, никогда его не имев-
ших , - являются несом-
ненным отступлением от свя-
тоотеческого учения о Цер-
кви и многовекового право-
славного Предания.
Члены Священного Синода

Русской Православной Цер-
кви помнят выступления
Предстоятелей Александрий-
ской Православной Церкви
в поддержку канонической
Церкви на Украине в лоне
Московского Патриархата,
включая заявления Блажен-
нейшего Патриарха Феодо-
ра, которые он неоднократ-
но делал в прошлом вплоть
до недавнего времени. Как
свидетельствовал Его Бла-
женство в 2016 году в од-
ном из интервью, он всегда
занимал "такую позицию, что
Украинская Церковь являет-
ся неотъемлемой частью Рус-
ской Православной Церкви".
В 2018 году, посещая Одес-
су, Предстоятель Александ-
рийского Патриархата при-
зывал верующих быть вер-
ными "канонической Церкви
Украины, которую возглав-
ляет Блаженнейший митро-
полит Онуфрий".
Однако 8 ноября 2019 го-

да Блаженнейший Патриарх
Феодор неожиданно заявил

о признании украинской
раскольнической группы, на-
чал поминовение ее возгла-
вителя на богослужениях, а
13 августа 2021 года всту-
пил с ним в прямое евха-
ристическое общение.
Как известно, признание

Блаженнейшим Патриархом
Феодором раскольнической
структуры на Украине вы-
звало неприятие, в том чис-
ле, внутри самой Александ-
рийской Православной Цер-
кви. Многие ее священно-
служители публично высту-
пили в защиту канонической
Украинской Церкви, заяви-
ли о несогласии с явно не-
законным решением своего
Предстоятеля и не захоте-
ли находиться в каноничес-
ком подчинении тому, кто
встал на путь раскола.
В течение двух лет Рус-

ская Церковь не отвечала
на поступавшие к ней обра-
щения африканских клири-
ков, но терпеливо ожидала,
что Блаженнейший Патриарх
Феодор изменит свое реше-
ние. Однако за это время
Его Блаженство не ограни-
чился поминовением в дип-
тихах Православных Пред-
стоятелей главы одной из
украинских раскольнических
групп, но вступил с ним и

другими "иерархами" этой
структуры в евхаристичес-
кое общение. Эти скорб-
ные события убедили Свя-
щенный Синод Русской Пра-
вославной Церкви в необ-
ходимости ответить на пос-
тупившие обращения и об-
разовать в этих исключи-
тельных обстоятельствах
Патриарший экзархат в Аф-
рике. Такое непростое ре-
шение, принятое в ситуации
признания Александрийским
Патриархом украинских
раскольников, никоим обра-
зом не является выражени-
ем притязания на канони-
ческую территорию древней
Церкви Александрийской, но
преследует единственную
цель - дать каноническую за-
щиту тем православным
клирикам Африки, кто не
желает участвовать в без-
законной легитимизации
раскола на Украине.
Призываем Блаженнейше-

го Патриарха Александрий-
ского Феодора II и архипас-
тырей Святейшей Церкви
Александрийской отказать-
ся от поддержки украин-
ского раскола и вернуться
на канонический путь, дабы
сохранить единство Свято-
го Православия."
Источник: Патриархия.ru

31 января Чрезвычайный и Полномочный посол Россий-
ской Федерации в Государстве Израиль А.Д. Викторов
был принят Блаженнейшим Патриархом Иерусалимским
Феофилом III, сообщил сайт Патриархия.ru.
На встрече была отмечена необходимость продолжения

работы по сохранению христианского присутствия в Свя-
той Земле, обеспечению неприкосновенности православных
религиозных объектов и безопасности христианских ве-
рующих. Также была подчеркнута контрпродуктивность
любых попыток изменить исторически сложившийся меж-
конфессиональный статус-кво на территории Израиля, в
том числе в Старом городе Иерусалима.
Посол А.Д. Викторов отметил приверженность Россий-

ской Федерации защите интересов христиан ближневос-
точного региона. Отдельное внимание было уделено акту-
альным вопросам международной повестки дня. Во встрече
приняли участие секретарь Русской духовной миссии в
Иерусалиме игумен Никон (Головко) и казначей РДМ ие-
ромонах Афанасий (Букин).

Ìèøóñòèí ïîçäðàâèë Ïàòðèàðõà
ñ ãîäîâùèíîé èíòðîíèçàöèè

В центре Блаженнейший Патриарх Иерусалимский Феофил III и
посол РФ в Израиле А.Д. Викторов

Председатель Правительства Российской Федерации Ми-
хаил Владимирович Мишустин поздравил Святейшего Пат-
риарха Московского и всея Руси Кирилла с 13-й годов-
щиной Патриаршей интронизации:

"Ваше Святейшество! Поздравляю Вас с 13-летием Пат-
риаршей интронизации. Все эти годы Ваша архипастыр-
ская деятельность направлена на укрепление православ-
ной веры, развитие духовного образования, просвещение
людей, нравственное и патриотическое воспитание моло-
дежи, социальное служение, а также на сохранение и
возрождение национальной культуры.
Для миллионов наших граждан Вы являетесь духовным

наставником. Ваши искренние слова идут от самого серд-
ца, призывают к миру, добру и милосердию. В моменты
сложных испытаний для страны Вы помогаете людям об-
рести веру, дарите им надежду.
Под Вашим предстоятельством Церковь многое делает

для укрепления межконфессионального диалога, мира и
согласия. Убежден, что плодотворное взаимодействие ор-
ганов государственной власти и Русской Православной
Церкви будет и впредь развиваться.
От всей души желаю Вам, Ваше Святейшество, добро-

го здоровья, успехов в трудах на благо Отечества, наших
граждан и Русской Православной Церкви."
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Преди няколко години в.
New York Times публикува
карикатура, която сред дес-
ните политически сили в
САЩ предизвика повече
насмешки, отколкото се
предполагаше. Карикатура-
та бе в отговор на решени-
ето на Доналд Тръмп през
октомври 2018 г. да изпра-
ти над 5000 военни на гра-
ницата с Мексико. От изоб-
разения на рисунката вой-
нишки строй се раздава
глас: "Аз се наех в армия-
та, за да се сражавам в
Близкия изток, а не на из-
борите за Конгрес".
Консерваторите обърнаха

внимание преди всичко на
абсурдната идея, вложена в
карикатурата, че необходи-
мостта американците да во-
юват на хиляди километра
от САЩ, вече 17 години от-
говаряла на ключовите ин-
тереси на страната. Същев-
ременно според същата ло-
гика защитата на собстве-
ните граници от наркотра-
фиканти, търговци на хора,
от потенциални терористи и
милиони нелегални имигран-
ти била само евтина при-
мамка за избирателите.
Тази карикатура изплува

отново в паметта в хода на
неотдавнашните дебати за
Украйна в Конгреса на САЩ.
Един от оптимистичните мо-
менти стана увеличението
на десните коалиционни гру-
пировки, настроени скептич-
но към сегашните милита-
ристични страсти на демок-
ратите. В тях влизат мно-
жество влиятелни предста-
вители на Републиканската
партия. Сега военната ис-
терия около Украйна актив-
но се разпалва само от во-
енно-промишленото лоби и
от конгресмените, които са
техни клиенти, а така също
от някои аналитични цент-
рове. Мнозинството от аме-
риканските най-консерва-
тивни законодатели са ре-
шително против сегашната
позиция на Белия дом. Са-
мо най-доверчивите избира-
тели се поддават на пропа-
гандата на ястребите. Ре-
зултатите от неотдавнашно
проучване на общественото
мнение сочат, че едва 15
процента от американците
са съгласни САЩ да изпра-
тят войници в Украйна.
Същевременно редица из-

вестни тв водещи като Та-
кър Карлсън и Лаура Инг-
рам обясняват на своите
зрители защо разширяване-
то на НАТО на изток е зап-
лаха за Русия и защо тя на-
пълно основателно иска в
Украйна да има правителс-
тво, с което да работи по
добросъседски. При това
нахлуването на НАТО в Ко-
сово и Либия много ясно де-
монстрира на Русия, че то-
зи алианс може да играе не
само отбранителна роля.
Украйна е корумпирана

квази-демократична държа-

Àìåðèêàíöèòå íå ñà ãîòîâè äà âîþâàò
Истерията около Украйна се разпалва от военнопромишленото лоби в САЩ

*Авторът е експерт от кон-
сервативния научен център
Claremont Institute в САЩ и наб-
людател на сп. Newsweek

ва, където САЩ нямат ни-
какви стратегически интере-
си. Едновременно с това тя
представлява очевиден
стратегически приоритет за
Русия и с нея тя има тесни
културни, исторически, ет-
нически и езикови връзки.
В продължение на няколко
века Украйна, т.е. терито-
рията, на която тогава е ня-
мало държава и дори не се
е наричала така, е била част
от Руската империя, а по-
късно от СССР. Днес в Ру-
сия много добре е известна
ролята, която САЩ изигра-
ха в свалянето на прорус-
кото правителство в Киев
през 2014 година.
Вашингтон е длъжен да

разбира стратегическите
приоритети на противника, за
да отчита неговите легитим-
ни цели и тревоги, без да
принася в жертва своите
собствени интереси. Именно
това, а не истеричното про-
вокиране на Русия, е крайъ-
гълният камък на всяка ефек-
тивна дипломация. Военното
решение на ситуацията в Ук-
райна би било неразумно, но
и невоенната намеса на Аме-
рика също не може да се на-
рече адекватна.
Както това стана в Афга-

нистан, така и сега крещя-
щата некомпетентност на ад-
министрацията на Байдън
отново обърква всички стра-
тегически сметки. Трябваше
да се намери начин да се
разработи обща стратегия
със съюзниците - така, че
да не се стига до конфуза,
до който се стигна тези дни,
когато във Вашингтон и Ки-
ев започнаха да правят про-
тиворечиви изявления по по-
вод "неизбежното" руско на-
падение.

Провокационната евакуа-
ция на семействата на аме-
риканските дипломати от Ук-
райна е проява на слабост
- още повече, че европейс-
ките страни не последваха
нашия пример. "Американ-
ците в Киев са гарантирани
с по-голяма безопасност, от-
колкото в Лос Анжелис или
който и да е друг американ-
ски град, където се вихри
престъпност", заявиха с до-
сада в украинското външно
министерство.
САЩ имаха всички въз-

можности да се евакуират
от Афганистан, без да оста-
вят там огромно количест-
во военна техника и хиляди
свои съюзници. Не се полу-
чи обаче. Доналд Тръмп зна-
еше цената на стратегичес-

ката непредсказуемост и
двусмислие и се ползваше
от тях. Затова критиците на
бившия президент бяха пра-
ви, като казваха, че Байдън
ще донесе предсказуемост
в политиката на Белия дом.
Но тази предсказуемост се
оказа и слабост, и страте-
гическа грешка.
В крайна сметка именно

европейците трябваше да ог-
лавят процеса по реализа-
ция на плана за действие в
отговор на всяко възможно
нарушаване на суверените-
та и териториалната цялост
на която и да е европейска
страна. Въпреки това, не-

зависимо от дългогодишни-
те призиви на САЩ, мнозин-
ството страни от НАТО все
още отделят за отбрана по-
малко от 2 процента от своя
БВП. В същото време за во-
енни нужди САЩ харчат по-
вече, отколкото 11-те стра-
ни след тях в списъка, взе-
ти заедно.
По отношение на конфлик-

та между Украйна и Русия,
Германия и Франция демон-
стрират явна нерешителност
към необходимостта сери-
озно да се намесят. САЩ,
които наистина не искат да
допуснат изменение на ев-
ропейските граници със си-
ла, не е нужно да се правят
на "по-големи светци от па-
пата". Аргументът, който из-
ползват привържениците на

идеята за намеса на САЩ
във вътрешните работи на
Украйна е, че ненамесата би
могла да се тълкува като
слабост и неспособност да
се действа и да постави под
заплаха американските ин-
тереси в други стратегичес-
ки сфери. Така други стра-
ни биха могли да бъдат про-
вокирани към по-решител-
ни действия. Тези "аргумен-
ти" обаче илюстрират непос-
ледователния характер на
сегашните стратегически по-
зиции на Вашингтон.
По време на студената

война САЩ подписаха мно-
жество договори за "взаим-

Джеръми Карл

Американски военен в Украйна сочи границата с донбаските
републики

на отбрана", които ефектив-
но защитаваха от "съветс-
ката експанзия". Оттогава
изминаха 30 години, но ние
досега не сме преразгледа-
ли тези договори така, че
те да отговарят на съвре-
менните приоритети на Аме-
рика. Нима днес за САЩ е
толкова важно да запазят
действието на договорите за
взаимна отбрана с Хаити, с
Тайланд или Парагвай?
Нищо не разрушава авто-

ритета на Америка така, как-
то обещанието да се прите-
че на помощ на страни, кои-
то всъщност не е готова да
защитава с цената на кръв-
та на американските войни-
ци и харчейки парите на да-
нъкоплатците. Покойният ми
наставник и бивш държавен
секретар на Роналд Рейгън
- Джордж Шулц обичаше да
повтаря една фраза, произ-
насяна пред новобранци в
учебен военен лагер през
Втората световна война: "Ни-
кога не насочвай пушката
срещу човек, ако не си в
състояние да натиснеш спу-
съка. Опасно е да използ-
ваш фалшиви заплахи". САЩ
имат договори за колектив-
на отбрана с над 50 държа-
ви, но Украйна не е сред тях.
Въпреки това Вашингтон
трескаво насочва пушката
към редица проблемни мес-
та на планетата, включител-
но и Украйна, в момент, ко-
гато де-факто няма никакво
намерение да стреля.
Сериозната съюзническа

политика предполага отказ
от празни договори за вза-
имна отбрана със страни,
които не са ключови съюз-
ници за Америка. Същевре-
менно необходим е внима-
телен подбор на съюзници-
те, които са достатъчно
важни, за да могат САЩ да
си позволят да рискуват жи-
вота на войниците си. При
това пред американските
граждани тези решения
трябва убедително да се ра-
зясняват.
Тези дни бяха публикува-

ни кадри, които свидетелс-
тват как хиляди нелегални
имигранти щурмуват южна-
та граница на САЩ и навли-
зат на територията на стра-
ната. Ясно е, че тяхното
присъствие ще бъде за
сметка на обикновените
американци. Въпреки това
мнозина от политиците се
безпокоят много повече за
границите на Украйна, а не
на собствената си страна.
Републиканците просто са

длъжни да кажат на Байдън,
че заявленията му за някак-
ви сериозни заплахи за си-
гурността на Америка, кои-
то се надигат на украинска-
та граница, са абсолютно
лъжовни и всъщност той са-
мият поставя под заплаха
собствените ни граници. Та-
кова мнение споделят не са-
мо републиканците. То на-
мира подкрепа у хора от це-
лия политически спектър.
Крайно време е Байдън да
разбере, че ако Америка
трябва да хвърля средства
и да пролива кръв за нечии
граници, това трябва да са
нейните граници. От тях
трябва и да започне.

Опърпаното американско знаме в Тексас край границата с Мексико
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Учени от Самарския наци-
онален изследователски уни-
верситет "С.П. Корольов" са
обучили невронна мрежа да
разбира сценариите на па-
дане на хора на улицата със
сериозно влошаване на
здравето като последствие.
В бъдеще това ще помогне
на спасителните служби да
реагират бързо на всеки по-
добен случай, съобщи РИА
"Новости" с позоваване на
статия в научното списание
Applied Sciences.
Става дума за "компютър-

но зрение", което може да
се превърне в ключов еле-
мент в градските системи за
сигурност.  За правилната
работа на невронната мре-
жа на учените е било необ-

Ðàçðàáîòèõà
ëåêàðñòâî ñðåùó
ðàê íà ñòîìàõà
В Русия може да се поя-

ви медикамент за лечение
на пациенти с рак на сто-
маха. Новото лекарство е с
наименование "Алофаниб".
Според резултатите от пър-
вата фаза на клиничните
тестове то е помогнало да
се спре развитието на бо-
лестта при 70% от пациен-
тите. Това съобщиха от прес-
службата на фондация
"Сколково" за "Российская
газета".

"Ðîñàòîì" ïðåäñòàâè ïðåäèìñòâàòà íà ÀÅÖ ñ ìàëêà ìîùíîñò

Â Ñàìàðà îáó÷èõà íåâðîííà ìðåæà äà ñïàñÿâà õîðà

ходимо огромно количество
видеозаписи, които е почти
невъзможно да се съберат
по естествен начин. Така
специалистите от Самарс-

кия университет " С.П.Коро-
льов" са измислили метод за
генериране на такива дан-
ни с помощта на триизмер-
ната среда Unreal Engine 4.

"Разработихме универса-
лен начин за моделиране на
сцени на падане на човек,
което позволява вариране
на височината, теглото, па-
раметрите на облеклото на
човека и околната среда.
Въз основа на генерирани-
те по този начин данни, ние
обучихме ултра прецизна
невронна мрежа, базирана
на Mask-RCNN с възмож-
ност за сегментиране на
пиксели по клас, което оси-
гурява високо качество на
разпознаване", разказа Де-
нис Жердев, старши препо-
давател в катедрата "Супер-
компютри и обща информа-
тика" на Самарския универ-
ситет.
Новата система е показа-

ла висока ефективност по
време на тестванията. Тя ус-
пешно е идентифицирала
97,6% от инцидентите при
работа със синтезирани дан-
ни и 95% при разпознаване
на реални видеозаписи от
камери за видеонаблюде-
ние.
Резултатите от работата

на учените ще бъдат полез-
ни при създаване на усъ-
вършенствани системи за
обучение и игри с разши-
рена или виртуална реал-
ност, които отчитат психо-
физическото състояние на
ползвателя. Изследванията
са проведени съвместно със
специалистите от Самарс-
кия държавен медицински
университет.

Трябва да се отбележи, че
всички доброволци, които са
приемали лекарството, са
били с диагноза рак на сто-
маха в напреднал стадий и
с множество метастази в
различни органи, включи-
телно черния дроб и кости-
те. Предишните опити за хи-
миотерапия, стандартната
целева терапия и имуноте-
рапия са били неуспешни,
като туморът продължавал
да се разпространява и па-
циентите се чувствали по-
зле. Именно в такова със-
тояние те са започнали да
приемат "Алофаниб" интра-
венозно.

"Лечението доведе до на-
маляване на туморната ма-
са дори при началната доза
(50 mg/m2) с продължител-
ност на контрола на забо-
ляването от 18,5 месеца", се
казва в съобщението на
"Сколково".
Всъщност става дума за

първото оригинално целево
лекарство в руската онко-
логия, което влиза в клинич-
ни изпитвания при пациен-
ти със солидни тумори.
Новото лекарство е раз-

работено от "Русфармтех",
резидент на "Сколково" (гру-
па ВЭБ.РФ). Разработчици-
те обясняват, че то не прос-
то блокира постоянно мути-
ращите рецептори на рако-
вите клетки, а ги изкривя-
ва, което позволява на ле-
карството да действа върху
тумора въпреки мутациите.

Руската държавна корпорация "Росатом" работи над
проект за микрореактор "Шелф-М", заяви първият за-
местник генерален директор на корпорацията Кирил
Комаров по време на международното изложение ЕКС-
ПО в Дубай. По думите му се планира мощността на
този реактор да бъде около 10 мегавата, срокът на
работа ще е 60 години, а периодът на презареждане с
гориво - 8 години. "Шелф-М" има голямо бъдеще. Той е
лесен за обслужване, сглобява се в завод и може опе-
ративно да бъде превозван с помощта на транспортни
средства", отбеляза Комаров.

Руската държавна корпо-
рация "Росатом" бе домакин
на Деня на атомните цент-
рали с малка мощност - клю-
чово събитие в рамките на
програмата на ЕКСПО-2020,
което се проведе тази сед-
мица в Дубай. Срещата се
превърна в международен
форум за предимствата на
атомната енергетика с мал-
ка мощност и перспективи-
те за развитие и прилагане
на технологиите за малки
атомни реактори в целия
свят. В нея участваха гене-
ралният директор на "Роса-
том" Алексей Лихачов, ръ-
ководителят на Световната
ядрена асоциация Сама Бил-
бао и Леон и високопоста-
вени представители на раз-
лични  международни орга-
низации.
Програмата бе открита с

мултимедийно шоу, което де-
монстрира преимуществата
на атомните централи с мал-
ка мощност за най-различ-
ни климатични зони, осигу-
ряване на стабилни достав-
ки на електроенергия и пос-
тигане на целите за декар-
бонизация.
Генералният директор на

"Росатом" Алексей Лихачов
отбеляза благоприятните
промени на нагласите към
ядрената енергетика, които
се наблюдават в света. "Без-
въглеродно бъдеще е невъз-
можно без мирния атом",
това се четеше в решения-
та и декларациите на всич-
ки енергийни и климатични
конференции през измина-
лата година. Разбирането за
невъзможността на същес-
твуването на стабилна енер-

гийна система, основана са-
мо на възобновяеми източ-
ници, е факт. Осъзнаване-
то, че закриването на АЕЦ
води до по-голямо използ-
ване не на възобновяемите
източници, а на въглеводо-
роди, е факт. Човечеството
разбира и приема, че кли-
матичните цели, нисковъгле-
родното бъдеще са невъз-
можни без атома", посочи
той.
В отговор на въпроси в

рамките на панелна диску-
сия, Лихачов отбеляза и
предимствата на АЕЦ с мал-
ка мощност. "Сферата на
прилагане на "голямата" яд-
рена енергетика е очевид-
на - осигуряване на достъп
до надежден, непрекъсваем,
нисковъглероден източник
на електроенергия в стра-
ните с високо търсене и ви-
сокоразвита инфраструкту-
ра. АЕЦ с малка мощност
заемат друга ниша - енер-
госнабдяване на отдалече-
ни региони, островни дър-
жави, страни с неголяма об-
ща база на енергийни мощ-
ности или конкретни про-
мишлени проекти, например
за добив на полезни изко-
паеми. Очевидни са и други
предимства, произтичащи от

самата технологична база на
малките централи - модул-
ност на реакторите, тоест
възможност за увеличава-
не или намаляване на мощ-
ността на АЕЦ, съкратен пе-
риод на изграждане, по-нис-
ки начални разходи. Малките
централи осигуряват енер-
гия и топлина там, където
АЕЦ с голяма мощност са
или нецелесъобразни по
икономически параметри,
или недостъпни поради ге-
ографски особености или ог-
раничена територия. Целта

е да дадем достъп до енер-
гия на всеки, особено в
свят, в който такъв достъп
нямат почти 1 милиард ду-
ши", отбеляза Лихачов.
Първият заместник гене-

рален директор на "Роса-
том" Кирил Комаров отбе-
ляза, че корпорацията пред-
ставя не просто уникален
продукт в областта на "мал-
ката" атомна енергетика, а
предлага референтна техно-
логия, от чиято експлоата-
ция вече е натрупан опит в
Русия. "Плаващият енергоб-
лок "Академик Ломоносов"
повече от две години снаб-
дява чукотския пристанищен
град Певек с електричест-
во и топлина. Започнахме
реализацията на нашата
първа наземна АЕЦ с мал-
ка мощност на базата на ре-
актор РИТМ-200Н в Якутия,
която ще бъде присъедине-
на към мрежата през 2028
г.", посочи той.

Ñó-75 å ñðåä òîï ïîñòèæåíèÿòà íà
ñâåòîâíàòà
àâèàöèÿ

Îíèø÷åíêî: Êîðîíàâèðóñúò
ïîâòàðÿ ïúòÿ íà ãðèïà
Вицепрезидентът на Руската академия по обра-

зование Генадий Онишченко заяви, че коронавиру-
сът повтаря пътя на грипа. По думите на специа-
листа сега има всички основания да се твърди, че
COVID-19 върви към сезонност, предаде KP.RU.

"Той (коронавирусът) следва пътя на грипа.  У нас
всяка година грипът до известна степен предиз-
виква епидемично и пандемично повишаване на за-
болеваемостта,  но всеки път ние се срещаме с
нов генетичен вариант на вече познатия грип", смята
Онишченко. Както обясни специалистът, основно-
то, което трябва да се прави сега е да не се оста-
вя коронавирусът да мутира в посока преодолява-
не на имунитета.
Изданието припомня, че по-рано директорът на

център "Гамалея" Александър Гинцбург е изразил
съмнение, че щамът Omicron може да спре панде-
мията от коронавирус. По думите му това е така,
защото през цялото време се появяват нови вари-
анти на COVID-19.

Перспективният
лек изтребител Су-
75 Checkmate влезе
в списъка на изклю-
чителните постиже-
ния на военната ави-
ация за 2021 г., със-
тавен от Aviat ion
Week, съобщи "Российская га-
зета".
Прототип на самолета бе по-

казан за първи път на МАКС
2021 през юли, а световната
му премиера се състоя на Dubai
Air Show през ноември, припом-
ня изданието. Самолетът е про-
ектиран със стелт технология,
като е оборудван с един двига-

тел Ал-41Ф1 и използва редица
характеристики на Су-57.
Първият полет на Checkmate

е планиран за 2023 г., а серий-
ното му производство в Комсо-
молск на Амур ще започне през
2025 година.
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Влади Владков

Руският военнопро-
мишлен комплекс про-
дължава активната си
работа по създаването
на перспективни въоръ-
жения и модернизиране-
то на вече проверени об-
разци. Военният експерт
Алексей Леонков и во-
енният политолог Алек-
сандър Перенджиев
разказват пред издани-
ето "Народни Новости"
кои новости в областта
на въоръженията стана-
ха най-значими през ми-
налата година.

Хиперзвуковите
ракети
Серията изпитания на

противокорабните хи-
перзвукови ракети
"Циркон" потвърдиха за-
явените характеристики
на уникалното руско
оръжие. През тази го-
дина обаче руското Ми-
нистерство на отбрана-
та провери допълнител-
но как работят ракети-
те в ято.

"Имаше много ярки
новини. Последните из-
питания на "Циркон" бя-
ха ознаменувани със
залпов пуск. Доказано
беше, че тази ракета е
умна, може да лети с хи-
перзвукова скорост и да
поразява точно обекти
и в състав на ята. По
време на изпитанията в
състав на ято всяка ра-
кета порази своята цел.
Никой няма такова пос-
тижение", констатира
Леонков.
Русия се подготвя за

учения с използване на
новото хиперзвуково
оръжие, докато САЩ все
още се подготвят да ин-
сценират изпитания, до-
бавя доцентът от катед-
ра "Политология и соци-
ология на Руския иконо-
мически университет
"Плеханов" Александър
Перенджиев. Според не-
го засега всички опити
на Пентагона да създа-
дат действащ образец
не са се увенчали с ус-
пех. Преимуществото на
Русия в този компонент
се изчислява с години.

Флотът
Впечатляват и руски-

те атомни подводници от
проекта "Борей-А". Те са
способни да водят из-
ненадващ огън с балис-
тични ракети, като ос-
тават незабелязани за
противника до момента
на пуска.

"Пусната е на вода
атомната подводница "Ге-
нералисимус Суворов" от
проекта "Борей-А". Това
е модернизирана под-
водница, в която са при-
ложени много постиже-
ния на съвременната на-
ука. На практика тя е
безшумна и крайно опас-
на. Снабдена е с модер-
низираните ракети Р-
30М "Булава". При изст-
релването й не може да
бъде открита, тоест -
всички атаки ще бъдат
внезапни", подчертава
Алексей Леонков.

Òàêèâà àíàëîçè íÿìà íèòî åäíà ñòðàíà â ñâåòà
Топ-5 на най-мощните въоръжения на Русия през 2021 г.

Сухопътните
войски
Армията започна да

получава зенитно-ракет-
ните системи С -500
"Прометей". Заедно със
С-400 тези комплекси
осигуряват ешелонирана-
та отбрана на страната
не само във въздуха, но
и в Космоса. Не бива да
забравяме и проверени-
те от времето ЗРК С-
300, които също така ох-
раняват границите на
Руската федерация, под-
чертава Александър Пе-
ренджиев.

"Русия е построила ця-
ла система противора-
кетна отбрана, като се
започне от комплекси-
те С-300 и се завърши
с С-500. Това е най-но-
ва система, на която ни-
кой няма аналог. Тези
комплекси предизвик-
ват интереса на много
наши партньори, както
и недоволството на на-

шите противници", пояс-
нява политологът.

Авиацията
Необходимо е да се от-

бележи и началото на се-
рийното производство на
тежките бомбардирова-
чи Ту-160М2, което започ-
на през миналата годи-
на. Според Алексей Ле-
онков тази машина е тол-
кова уникална, че САЩ
и досега не могат да съз-
дадат нещо подобно.

"Скоро ние ще имаме
шест такива самолета.
Ту-95 ще отиде в пенсия,
след като броят на но-
вите машини стигне до
необходимия обем. Това
е абсолютно нов бом-
бардировач, можем да
кажем - цифров. Снаб-
ден е с комплекс за ра-
диоелектронна борба,

лети добре, далеч, носи
смъртоносно оръжие -
ракетите Х-101 и Х-102",
казва Леонков.

Арктика
Русия продължава ак-

тивното усвояване на
арктическите терито-

рии. В този регион се
появиха много обекти от
военната инфраструкту-
ра, отбелязва Алексад-
нър Перенджиев. Те ще
станат фундамент за
следващо икономическо
усвояване - Арктика е
богат на ресурси реги-
он, в който се вглеждат
и други страни: САЩ,
Канада, северните ев-
ропейски държави. За
разлика от Русия обаче
те нямат необходимата
техническа база - атом-
ни ледоразбивачи и др.

"Става дума не само
за техника, предназна-
чена за бойни действия,
но и за машини, оборуд-
ване за работа и живот
в арктическата зона:
екипировка, хранителни
средства, развитие на
военната инфраструкту-
ра. Главното е да не от-

слабват темповете " ,
убеден е специалистът.

Какво оръжие ще
получи Русия
през 2022 г.

Русия продължава ак-
тивна работа над хипер-
звуковото оръжие, не
спира на постигнатото.
На въоръжение са вече
ракетните комплекси
"Авангард" и "Кинжал", а
през тази година към
тях ще се присъедини и
"Циркон". Очакват се и
други мощни видове
оръжия, способни зна-
чително да усилят отб-
ранителната способност
на държавата.

"Комплексът РС -28
"Сармат" ще замени ра-
кетите Р-36 "Воевода".
Започва серийното про-
изводство на изтреби-
телите от пето поколе-
ние Су-57, ударните без-
пилотни летателни апа-
рати "Орион". Безпи-

лотникът ще се появи в
разузнавателен и разуз-
навателно-ударен вари-
ант. Ще има изпитания
и на противоракетната
система А-325 "Нудол" в
мобилен вариант. На
тестове ще бъде подло-
жена и системата С-550,
която допълва С-500",
смята Леонков.

За какво й е на
Русия най-доброто
оръжие в света
Сега на дневен ред е

споразумение между Ру-
сия, САЩ и НАТО за га-
ранции за сигурността.
Именно наличието на во-
енна мощ дава правото
на Москва да излиза с
подобни инициативи, да
иска, а не да моли, да

Изпитателен пуск на противокорабната хиперзвукова
ракета "Циркон"

Церемонията по спускането на вода на най-новата атомна
подводница "Генералисимус Суворов" от проекта "Борей-А"

В руската армия вече получават зенитно-ракетните
системи С-500 "Прометей"

поставя условия.
"Ние казваме: ако вие

не се съгласите на до-
говореност, отговорът
ще е във военнотехни-
ческата плоскост. Жур-
налисти задават въпро-
са: "Какво означава то-
ва?" Това никой няма да
го разкаже с подробнос-
ти. Смятам, че мерките
вече са разработени, но
това ще бъде неприят-
на изненада. Крайният
вариант е само един, но
той се състои от два
пункта: НАТО се съгла-
сява на подписване на
договор за сигурност и
се получава разведря-
ване. Вторият пункт:
напрежението продъл-
жава, Русия взема во-
еннотехнически мерки и
пак стигаме до първия
пункт. Това се нарича
принуждаване към мир",
убеден е Перенджиев.
Твърдението, че нап-

режението между Мос-
ква и Вашингтон или
Брюксел ще възникне
непременно в района на
Украйна е невярно. Не
е изключено при опре-
делено стечение на об-
стоятелствата действи-
ята да преминат в дру-
гото полукълбо.

"Напрежение може да
възникне не само около
Украйна, за която много
се говори, а например
около САЩ. Някои си
мислят, че край брего-
вете на Америка няма
ракети, както това беше
по време на Карибската
криза. Ние обаче имаме
хиперзвукови ракети - за
това оръжие разстояни-
ята не са важни", обяс-
нява политологът.

Започна серийното производство на тежките
бомбардировачи Ту-160М2

Главнтото от измина-
лата година, резюмира
Перенджиев, е твърда-
та позиция на Русия.
Москва показа, че про-
дължава ръста по всич-
ки направления, като
стана по-силна от кога-
то и да било.

"Това не е същата дър-
жава, която беше дори
преди пет години, да не
говорим за период с 20-
годишна давност. Русия
наистина стана светов-
на държава, влиятелна
държава, която е гото-
ва да поставя условия и
да иска уважаване на
нейните интереси", под-
чертава експертът.
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"Живые меморий" - про-
ектът без аналог, отново из-
лиза на екран в края на
февруари. Той обединява
лични истории на изтъкна-
ти хора и историята на стра-
ната. На зрителите ще бъ-
дат представени 10 нови ми-
нифилма-спомени също тол-
кова емоционални, точни и
откровени, както и сериите
от първия сезон на докумен-
талния киноалманах. Сами-
те създатели на проекта
Ирина и Михаил Разумовс-
ки не очаквали такъв голям
интерес - десетки хиляди
гледания в YouTube, прожек-
ции на киноалманаха по ка-
нала "Россия. Культура",
сътрудничество с големи он-
лайн кинотеатри и гастроли
на проекта по цялата стра-
на. Сред героите на първия
сезон са Иван Бунин, Миха-
ил Нестеров, Великата кня-
гиня Олга Романова. Техни-
те спомени са предадени с

На 3 февруари в Руската нацио-
нална библиотека /РНБ/ в Санкт
Петербург бе открита актуална из-
ложба на плакати под заглавието

Ôüîäîð Êîíþõîâ ïîêàçâà ñâîè êàðòèíè

Óíèêàëåí ìåäèàïðîåêò îáåäèíè èçâåñòíè àêòüîðè

Пианистът Денис Мацуев по време на снимките на "Живые меморий"

гласовете на Алексей Гус-
ков, Евгений Князев, Гали-
на Тюнина, Анатолий Белий,
Кирил Пирогов и други ак-
тьори.
Всеки епизод от серията

има свой режисьор, худож-
ник-аниматор и уникална му-
зика на композитора Кирил
Парастаев. Киноалманахът -
симбиоза от слово, музика,
анимация и артистичен та-
лант, разказва на зрители-
те за миналото на Русия
през  XIX-XX век чрез лич-
ните, дори интимни споме-
ни на очевидци на главните
събития в историята на
страната.
Лица и гласове на втория

сезон са Инна Чурикова,
Елизавета Боярска, Полина
Агуреева, Виктория Исако-
ва, Игор Петренко, Антон
Шагин, Владислав Векров,
Александър Клюквин, Алек-
сандър Коршунов. Чрез тех-
ните гласове оживяват спо-

мените на съпругата на Фьо-
дор Достоевски Анна, дъще-
рята на Лев Толстой Алек-
сандра, инженера и меце-
нат Пьотр Перцов, селяни-
на Павел Зайцев, на автора
на една от най-пълните био-
графии на Пушкин писател-
ката и журналист Ариадна
Тиркова-Уилямс.
Елизавета Боярска споде-

ля, че с удоволствие прие-
ма поканата да участва в то-
зи изключително интересен
проект. Тя е в ролята на Ол-
га Адамова-Слезиоберг, ви-
пускница на МГУ, чийто мъж
Юдел Закгейм е бил убеден
комунист, талантлив профе-
сор от МГУ и изследовател.
Дълги години героинята й
прекарва в сталинските ла-
гери. За преживяванията си
там и за хората, с които е
била обкръжена тя разказ-
ва в книгата си "Путь", на-
писана след като била реа-
билитирана.

Плакат за ваксинация с ваксината
"Спутник" в стила на старите агитационни
плакати

Â Ñàíêò Ïåòåðáóðã îòêðèõà èçëîæáà çà áîðáàòà ñ åïèäåìèèòå
Агитационните плакати от 30-те

години са изпълнени в духа на кон-
структивизма с характерни прийо-
ми на фотомонтаж и ефектни ра-
курси на композициите. През 1930
г. е въведена задължителна вакси-
нация срещу шарката, което поз-
волява през 1936 г. тя да бъде лик-
видирана в СССР.
В блокадния Ленинград плакати-

те на "Окна ЛенТАСС" призовават
за спазване на елементарни хиги-
енни правила. Плакатите от 50-те
години въвеждат ново понятие - "би-
това култура". Успехите в науката,
техниката, медицината, просветата
и спорта предопределят новия език
на плакатите от 60-90-те години.
Съвременните събития, свързани с
COVID-19, в експозицията са отра-
зени с инфографика на Роспотреб-
надзор.

Ëåâ Ëåø÷åíêî ïÿ â äóåò ñúñ ñúïðóãàòà ñè

Фьодор Конюхов и неговите картини

На 4 февруари в Руската
художествена академия в
Москва се открива излож-
бата с картини на знамени-
тия пътешественик Фьодор
Конюхов. Творбите са от
последните три десетилетия
от пътешествията на Коню-
хов - от ранни картини от
70-те години, когато е съз-
даден цикълът по мотиви на
научноизследователската
експедиция на Чукотка, до
най-нови произведения.
Любопитен детайл е, че

например картината "Ангел
пазител" е нарисувана вър-
ху парче от въздушен ба-
лон, с който Конюхов извър-
шва пътешествието си през
лятото на 2016 г.
Всъщност той не е само

пътешественик, но и профе-
сионален художник, отбеляз-
ват организаторите на из-
ложбата. "През 2012 г. бе-
ше удостоен със званието
академик на Руската худо-
жествена академия в отде-
лението "графично изкуство".
А през декември миналата
година отбеляза юбилей. Ето
защо решихме да направим
този проект. Експозицията
има ретроспективен харак-
тер", каза началникът на
пресслужбата на Руската ху-
дожествена академия Елена
Клембо. Картините са в раз-
лични жанрове - мащабни
платна, автолитография, ски-
ци от пътешествията. За пос-
леден път Конюхов е предс-
тавял творчеството си в

Москва през 2014 г. "През
последните седем години
направих нов цикъл мащаб-
ни живописни платна и с удо-
волствие ги представям на
московчани и гостите на сто-
лицата. На тази възраст ве-
че повече ме вълнува не тех-
никата на изпълнение, а
емоциите. Картините ми са
вълна от енергия", казва ав-
торът.
През декември, преди да

отпразнува 70-годишнината
си, Конюхов сподели плано-
вете си за 2022 г. - да пре-
сече Атлантическия и Тихия
океан с катамаран, оборуд-
ван със слънчеви батерии.
Изпитанията на плавателния
съд започнаха през януари.
По време на плаването Ко-

нюхов ще взема проби от
морската вода за Институ-
та по океанология на РАН.
Фьодор Конюхов е роден

на 12 декември 1951 г. Сам
е осъществил пет околосвет-
ски пътешествия, 17 пъти е

пресичал Атлантика, като
едно от тези пътешествия е
с лодка с весла. Единствен
от руснаците Конюхов сам
е посетил Южния и Север-
ния полюс, поставил е све-
товни рекорди.

"Будет поздно, когда закричишь "Ой":
из истории борьбы с эпидемиями в
России XX века".

"В названието на изложбата е из-
ползван текст от агитационен пла-
кат на художника от петроградско-
то отделение на агенция "Окна РОС-
ТА" Владимир Лебедев по време на
пандемията от холера в Петроград
през лятото на 1921 г. Това е един
от стоте плаката, които избрахме
за изложбата от нашите фондове",
каза за ТАСС зав.-отдел в библио-
теката Денис Соловьов.
Своеобразна увертюра към основ-

ната част на изложбата са две при-
митивни картинки /лубок/ от 1810-
те години, направени по указание на
Министерството на вътрешните ра-
боти за информационна подкрепа на
ваксинационната кампания от едра
шарка. Това са били непретенциоз-

ни картини за просвета на народа,
за да се развеят слуховете, че от
тази ваксина на хората щели да им
пораснат рога. Според Соловьов
жанрът на тези примитивни карти-
ни е първият опит за използване на
художествени образи за пропаган-
да на противоепидемична кампания
и санитарна просвета.
Изложбата представя плакати и

агитационни материали за борба с
инфекциозните заболявания в Ру-
сия през 20-90-те години на мина-
лия век. В разрухата и глада по
време на Гражданска война борба-
та с инфекциозните заболявания
става една от най-важните задачи
на младата държава. Тогава най-по-
пулярен инструмент за агитация са
били плакатите, създавани от ху-
дожници и поети - сътрудници на
Руската телеграфна агенция.

Приятели, колеги и поклонници се
събраха в подмосковния "Крокус
Сити Хол", за да поздравят люби-
мия Лев Лешченко с юбилея му. А
той ги посрещна с песни от репер-
тоара си, отдавна превърнали се в
любими хитове. Левченко сподели,
че пръв с рождения му ден го поз-
дравил Крутой, който му позвънил
през нощта. Денят не започнал как-
то обичайно - със сутрешната гим-
настика, но рожденикът наваксал
с "достатъчно физически упражне-
ния на сцената", сподели той. "Не
се чувствам на толкова години", каза

С концерт знаменитият певец чества 80-годишен юбилей
Лешченко и откри тайната си - ре-
довно физическо натоварване.
Лев Лешченко се похвали с най-

ценния подарък - президентът Вла-
димир Путин го удостоил с най-но-
вата държавна награда орден "За
заслуги в культуре и искусстве".
Празничната програма се нарича-

ше "Созвездие Льва". През първата
част на концерта прозвучаха песни
в изпълнение на юбиляря - нещо ка-
то антология на творчеството му. А
когато Лев Лешченко, заедно с хо-
ра на Ансамбъла за песни и танци
"А. В. Александров" запя "День По-

беды" цялата зала стана на крака.
През втората част на концерта

на сцената се качи цяло съзвездие
от именити колеги и приятели на
Лев Лешченко. Видеопоздравление
изпрати композиторът Александра
Пахмутава, а Лешченко изпълни със
съпругата си Ирина нейните песни
"Надежда" и "Нам не жить друг без
друга". Той сподели, че Ирина му
прави винаги необикновени подаръ-
ци - на този ден му подарила есе
на тема защо го обича. "Баща ми
живя 100 години. Аз разчитам да
съм жив до 110", призна юбилярят.

Пианистът Денис Мацуев
озвучава откъса от мемоа-
рите на Сергей Рахманинов.
Музикалният съпровод съ-
що е на Мацуев - той из-
пълнява ранната Сюита d-
moll /1891/ на Рахманинов.
Партньори на всяка серия

от новия сезон на "Живые

меморий" са руски музеи и
университети - от Крим до
Владивосток. Те са дали въз-
можност на авторите на про-
екта да видят с очите си
местата, където са живели
и творили героите от кино-
алманаха, да се запознаят
с архивите.


